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T, INVESTIGATION RE | | EXATTED
CYGLOPS,, . SOUTHERN KNTGHTS,,, KKK, ORLANDO .

. The following invesbigation was conducted by Special Agents
JAMES P. SHANNON and FRANK F. MEECH on March 26, 1952, at Orlando, Florida.

L]

“BASIS: | linterviewed inasmuch

as he was implicated in terrorist incidents and,
according to WILLARD SMITH, participabtéd in a ride
when 2 young women, allegedly school teachers in
Ocoee, Florida, were beaben. ‘

3%

who for the
past three and one=half years has been| of the A& P
store at 118 West Fairbanks, Winbter Park, Florida, was interviewed at the
Orlando Resident Agency.

He stated he never heard of HARRY T. MOORE except for what he
read of MOORE's death in the newspapers He knows nothing about the cause
of MOORE!s deabh except for speculation that Communists were involved in
the Mims and Miami bombings. He claimed he heard from unknown sources thab
HARREY T. MOORE and his wife were card carrying Communistse. According to

Communists committed the Miami and Mims bombings and tried to
throw the blame on the Klan.

claimed he has never heard of the existence of any paper
such as the floor plans of MOOREfs house. He did admit he had visited the
Association of Georgia ns Klavern at Apopka on several occasions and
recalled seeing EARL J}%OOKLYN visiting there also.

‘ When questioned about rides and terrorist activities he admitted
he was on a couple of rides many years ago bub stabted tliey were much too
long ago to remember. When questioned regarding the debails of the rides
he had been on he retracted his statement and insisted he was on only one
and thab occurred years ago, possibly in 1942 or 1943 in East Orange County.
He related that at that time the meeting place of the Klan, then the old
Ku Klux Klan of Orlando, was the old frame house on the Winter Garden Road
at a location which is now occupied by tlie block building used by both the

¥
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Orlando and Winter Garden Klaverns of the Association of Georgia Klans.

He insisted he joined the Klan late dn 1942 and bhat at the time of this

ride he was new ab it and could only recall thabt EARL BROOKILYN was a pare
ticipant in the rides He claimed he could nob recall the identity of the
victim or any particulars ofithe ride or whers the treatment was administered
exeept that it was not a meebing night. He claimed thab generally the ride
conoerned the beating of a white man who had been molesting a small girle

He insisted this was the only ride he was on and the only ride
in which he knows BARLMSROOKIYN participated. He stated he has known
TART, BROOKTYN for the past ten years bubt has not been in contact with him
for the past three or four years. He could not recall whether or not CURLY

%@Lm.was in the Klan at that time.

He denied being on any ride in which two nude girls were taken
d beaten. When questioned regarding other terrorist incidents
|sbated he recalled hearing that two young women school teachers had
beon baken oub and given a beabting for bathing mude bub he could not furnish
any details regarding the incident or the source of his information. Ib
is nobed that no reference was made by the Agengs o the two girls allegedly
being teachers. However, in reply to questions| stated he did nob
have anything to do with rthose teacherst. When interrogated further on
this point as to how he knew these girls were teachers he passed it off
by saying that was whab he heard or read in the newspapers. He further denied
he had ever been on a ride involving any womel. ‘

| who has been in the Orlando area since 1937, furnished
the following information concerning his own Klan membership and acbivity.

He joined the old Ku Klux Klan which was ‘then under |in 1942
ab Orlando. After the national Klan broke up in 1944 the'Florida Klan was
formed and he remained inthe Orlando Klavern of that Klan until 1948 when

the Orlando Klavern of the Florida Klan ceased to exist by reason of the
voluntary dissolubtion of the Florida Klan. He recalled that quite a few of
the Klansmen from Orlando started to abtend the Winber Garden Klan, then
either the Associabion of Georgia Klans or independent. He believed there
was a period of some six to nine months which elapsed until a charter was
obtained from Dr. SAMUEL GREEN, Imperial Wizard of the Association of Georgia
Klans for a Klavern in Orlando in late 1949. He believed-this oceurred

about two months before Dr. GREEN died. He was in Georgia Klans Klavern

in Orlando only a few months until early 1950 when he and about fifteen

other Klansmen pulled out of the Georgia Klans and started the Soubtbern
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Knights Klavern in Orlando. It was his impression that the Georgia Klans
Klgvern in Winber Garden was then in existence. He claimed he has never
joined or abttended the Georgia Klans Klavern or any other Klan in Winter
Carden and has never atbtended any meetings of the Georgia Klang while he
has been in the Southern Knights. He admitted he is presently the Exalted

)
Cyolops of the Southern Knights Klavern in Orlando.sud that, the followin JOKE

I_lndmmMrg_tth Klokann Commibtees| ‘
| was formerly in the Florida Klan

“\ith him.| o held The office of Exalbed Cyclops last year
in the Southern Knights at Orlando and previously in the 0ld Florida Klan,
48 skill ackive in the Soubhern Knights and attends meetings regularly.
When questioned about he said had been in the Sou-
%hern Knights when it was fi¥st starbed bub he no longer is a member in

hat Klane B ‘

| | denied evaLhe:‘.n.LEbsa.Jiad.IGyclops while in the Georgia
Klans but did admit he wa in the 0ld Florida Klan at Or=
lando in 1946. He could not recall ever serving on the Klokann Committee

while in the Georgia Klans or the Florida Klan and insisted he was never
on the Klokann Committee with JAMES B. JOHNSON.

His decision to transfer from the Georgia to the Southern Knights
was prompted by dissatisfaction with the operation of the Georgia Klans ard
the better program offered by the Southern Knights, particularly in fight-
ing Communism. ‘

When questioned specifically as to his knowledge of any friction
which existed between the Apopka Klavern of the Association of Georgis
Klans and Klansmen from other Klaverns {_____ |stated that sometime afber
he joined the Southern Knights early in 1950 he heard there was friction
between the Klansmen of the Apopka Association of Georgia Klans and the Wine
ter Garden group and that thereafter visibing between those Klaverns was
stopped. He insisted he never visited the Apopka Klavern while he was a
member of the Georgia Klans and that the last time he attended or visited
the Apopka Klavern other than the Southern Knights was in 1948 whe

¢|H__u|was Exalted Cyclops of that Klan. It is his opinion the Apopka
TKlan was already in the Georgia Klans for quite a while before the Orlande
Klavern joined the Georgia Klans.

| |made the following observabions econcerning persons
menbioned. . . -
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He Bélieved' | 15 related to EARL BROOKLYN and used to

abbend the Orlando Associatich of Georgia Klans meetings.

was Exalted Cyclops.in the 01d Florida. Klan but was

never on a ride with|

was never Exalted Cyclops whilel | was in the’
Klan bub is of old=bime Klansman. He was never on a ride with| |

JAMES B. JOHNSON was in the 01d Klan with buty
has not been in contact with JOHNSON for many years.

He knows casually but has never been on a ride with
him. AR _—

3

He knows the Iﬁﬂmﬂn&aﬁ_ﬂaﬁw.s neyer been on a pide
wAth kheme BOVYRIMGER [MOSEXBRY.ANT, | .

[WILLARD SMH,‘@I%@WIGMW, D GROWELL, Znd |
When -questioned specifically about] stated

he did no*b know him by name or photograph.

He was questioned aboub| |a.nd the only informabion he{%
could furnish was ’oha.ti |worked for the Post Office.

] He was asked about| |but stated he did not know such a

person but did know al [Was an the Southern Knights.

He kmew but claimed he was not in the Eouthern
Knigh‘bf;a : M) . . ' T

ll

He statedl_ |nas not been attending the Southern

Knights meebings ab Orlando for ‘the past few months.
N

The following is a descripbtion of| las
obbained from inberrogation and observabtion: S

Race white

Sex . male s,

Birth date _

Birthplace

v b -
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Height

Weight

Eyes

Hair

Scars and marks
Father

Mother

Former guardian

Wirfe

Son
Daughter

Sisters . A2

b6

. biC

deceased -
deceased

Half brothers
Education
Residence

Employment

Previous employment

Fingerprints

Photographs

" taken in varioug
1952
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The following investigation was conducted by Special Agents FRANK
F. MEECH and JAMES P. SHANNON on Aprdil 1 and 2, 1952, at Orlando, Florida.

BASIS: | | telephonically
contacted the Orlando Resident Agency April 1,
1952, to make an appointment for reinterview
on the following days.

e

On April 2, 1952, | appeared voluntarily
at the Orlando Resident Agency and advised that after reflection he had
decided for the sake of his family to make a confession of the incidents
of rides and berrorist activities in which he had been involved while a
menber of the Klane.

The following is a signed statement of| |incor-~
porating that information concerning the five rides in which he was in-
volved. , The original of this statement is maintained in the files of the
Miami Office.

1Orlando, Florida
April 2, 1952

WL, | |do make the following voluntary
statement to FRANK F. MEECH and JAMES P. SHANNON who have identi-
fied themselves to me to be Special Agents of the Federal Bureau
of Investigation. I realize that I do not have to make this state-
ment., No threats or promises have been made to me to make it
and I realize it can be used against me in a court of law. I
have been advised that I have a right to an attorney.

nT joined the old Knights of the Ku Klux Klan late in 1942,
was a member of the Klan when it was known as the Florida Klan,
continued membership in the various organization of the Klan, \
specifically the Association of Georgia Klans Klavern in Orlando

-B -
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1rand late in 1949 was a charber member of $he Orlando Klavern
of the Southern Kmights of the Ku Klux Klan, of which I am
present1y| |

T have been involved in five incidents which might be
termed trides! or ttreatmenbs? during wy membership in the Klan.

WPHE"Mrst incident) occurred sometime in 1943. I can nob
recall c : Spproached me to invite me to participate
in this particular-ride but I do kmow that the victim was a
man with the surname of LUCAS who is described as white, 55 years,
approximately 6!, 180-200 pounds, brown greying hair, who was
accused of] who lived in the
vicinity of Tamer Road approximately. 16 miles outside Orlando.
I do recall it was not a meeting night of the Klan on which
this ride occurred. EARL BROOKLYN was driving an automobile,
the owner of which I do not recall, which picked me up at my
house, | about 8:00 PoM. In the car with
EARL BROOKLYN was | | We drove and met
a secornd car in downbtown Oriando. This second car was occupied
by |and 0. C. JOHNSON, now deceased, and possibly
another man whose identity I can not recall. The two cars drove
oub Cheney Highway to ‘Panner Road where the victim, LUCAS, was
‘taken from his house. FEARL BROOKIYN put his shoulder to the
entrance to this mants home and knocked it down.. EARL BROOKLYN
and I brought the man out to our car. Then we drove off northwest
off Tanner Road toward Oveido into a woods. LUCAS had a sack
placed over his head abt the time he was brought out of his houses
He was stretched on the ground in the woods, his trousers were
pulled down and he was beaten for several minutes with a wide
leather strap attached to a round handle, the- strap being ap-
proximately three feet long and four inches wide.. Prior to the
time he was beaten he was {old the reason he was beaben. It is
ny understanding thatl liived in the vicdnity of

e home of LUCAS' and

who had] | LUCAS had reported the grelvance
to| [who was ther the chdef of the Klokann Committee of
the Orlando-Winter Garden Klavern of the old Ku Klux Klan. EARL
BROOKLYN and] |performed most of the beating after
which the man was left in the woods ho walk home.
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@@or ride in which I was involved occurred
s short time aftérward in 1943. Either EARL BROOKLYN or[ ]

approached me to go on this ride. The victims of this ride were
a man and woman who lived in Winter Garden and were employed in
one of the packing houses in Winter Garden. I had not seen either
of these people before or since this incident. The man is des-
cribed as white] slim build, dark hair. The
woman was white] [having a fairly tell slender build and dark
hair. It is my understanding the man had left his wife and
family and was living with the woman. There was only one car used
in this ride which was owned by % BRCOKLEN or
[ | Both EARL BROOKLYN and seemed to know where
the couple were residing and would be. I believe that |
| was acquainted with the couple and knew where they
would be on the evening of the incident. The man-and woman were
picked up as they were walking along the street near one of the
packing houses in Winter Garden. I do not recall the name bub it
was on the south side of Winter Garden. I was working and liv-
ing in Orlando at the time and drove my own car to the south side
of Winter Garden where I was picked up by the car which was’ occupied

by EARL BROOKLYN | |possibly WILLARD SMITH and possibly
' [who was bhe irstigator of this ride might

ot have been on the ride bubt might have sent another man in his
place, the identity of whom I do not recall. It was| | or
EARL BROOKLYN who usually told me the reason for any ride in which
we were engaged. Both the man and woman were put in the car in
vhich we were riding and were taken over by Lake Apopka to the
east side of the lake into an orange grove. Neither of the vic=-
tims was blindfolded. After the reason for their treatment was
explained to the victims the man was first placed on the ground,
had his trousers pulled down and was beaten with the same leather
strap severely on the buttocks, This strap was usually kept by
BART. BRCOKLYN{ ]and produced for any
beatings. The woman received a lighber beating than the man.

Both were left to walk home from the scene of the beating.

nShortly afterward I was involved in a third ride under the
following circumstances. I do not recall who approached me to go
on this tjobt. Only one car was used and I do not recall whether
or not it was one ovned by EARL BROOKLYN or by| |

- 10 =
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iiThis ride inyolved a victim who was a man described as white,
| | having a slight build, who lived in Winter Garden
on the same streeb wherd_:rlresided across the street

[ lon the west side of the street. The s _supposed
o be drinking heavily and abusing his family. ef-

initelv arraneed the ride but T do not believe he went on the
ride I drove my ouwn
car from Orlando to Winter Garden where I parked it and was picked
by the ride car which was occupied by EARL BROOKLYN,l_:l
and either |or WILLARD SMITH. I beZL‘%I
were only four individuals participating in this ride.|
and EARL. BROOKLYN went up to this mant®s home and called
N him to the door and had a very difficult time gebbing him out
of his house to the car. He was also taken to the general vicinity
of the grove on the east side of Lake Apopka where he received a
sound thrashing on the buttocks with the usual leather strape. I
do not recall that he was blindfolded in any mamner. The man was
left at the scene to walk hame.

wThe fourth ride in which I participated ms a Klansman
occurred in the end of 1943 or possibly in 1944. It involved
a negro man victim who worked at the ice plant in Winter Garden

| who was about| | tall, having a slight build who wo leather
" cap. The instigator or finger man in this ride was
‘ who explained that the negro had cursed a white man or had an

altercation of some sort with a white mane. As I recall, I -

drove my own car to Winter Garden where I ked it and was picked

up by a car owned and operated by CLARENCEXCONGLEY who has a

restaurant on Bumby and South in Orlando dnd who was a new mem-

ber of the Klan participating in his first and only ride to my

Immvledge,. With us in this one car which was the only one used

was CARLMGRFENHALGH, a block mason, who was also a new member of

the Klan bn his first and only ride to my knowledge. There wes

ther Tan on the ride bubt I cen not recall whether it was

I_ilor some other individual whose identity is unknown to me.

CARL, CREENEAIGH and CLARENCE ILONGIEY who have been inactive in the

Klan for the past four or five years went up to the ice plant and

at about 8:30 or 9:00 P.M. brought the negro victim oub of the

plant and put him in the car. We drove out in the general direction

of Ocoee near the truck farms which are south of the Old Winter

Garden Road. This was before the new Winter Garden Road was constructed.

- 11 -
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t1The négro was given a_sound beat with the usual strap which
was produced by either] ___ |or the man who took his place.
This negro was left to walk home.

wThe fifth ride in which I was engaged as a Klansman oc-
curred possibly in 1945, The ride involved a victim whose last
name T believe was[_______ Jwho was employed at a packing house
Llocated on the north side of the 0ld Ocoee~Winter Gerden Road
&lof Winter Garden. This man was described as white,
having a slight build and light brown hair and was
marmed. L Jwho was the finger man on this job advised
t this man had been -
. _ t’!;_l in his automobile. 1 had driven iin my car
To Winter Garden after having been approached by J. B}J.OHNSON and
o go on the ride. J. B. JOHNSON had just become active
in the Klan prior to this incident or ride. T was picked up in
a car which was the only one used by[ __ ]who had borrowed
the car from someone and was driving it. In the car were J. B.
JOHNSON who seemed to assume leadership in-the ride and produced
the leather strap for the beating and JOE WEISNER, now deceased,
who at one time was on the police force in Orlando and who ab
the time of the beating was a liquor salesman for King Whiskey.
| ls on the main street in Winter Garden and pointed oub
The victim who was walking along the street. I believe BILL
BARDEN was close by around the corner. The man was taken into the
car by J. B. JOHNSON and[ We drove out toward Windemere
at the edge of an orahge grove where the man was 1laid on the ground,
had his trousers pulled down and was given a good lashing with the
leather strap which was applied by all of us in turn. The man was -
left to walk home.’

The aboe was the last ride in which I was ever engaged. I
had lost my stomach for such activities because these individuals
were too rough for me. I had fgrown up?.

"o company cars were used on any of these rides. None of
the victims received medical attention of any sort to my knowledge.
T could not state defimitely who drove the automobiles used in these
rides, can not definitely state who owned the automobiles in-
volved in scme of the rides and can not be more specific in the
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winformation sbout the rides. I do not have any knowledge of any
other beatings or shootings which have occurred in Orange County.
My only knowledge is what I have read in the newspapers and heard
merely as rumor and gossip of many incidents.

vl have read this and the three preceeding typewritten pages
of this statement and it istrue. .

u/s/

sifitnessed: .
/s/ JAMES P SHANNON; Special Agent FBI, Miami L/2/52
/s/ FRANK F. MEECH Special Agent F.B.I. L/2/52n

| lwas visibly affected during this interview and advised
he would cooperate fully with this Bureau in fiwrnishing information of .
interegt to this Bureau. . . .

He advised he has never been directly approached to participate
in any other rides, has moye or less avoided the individuals who were or-
dinarily participating in these rides and did not recall any particular
oceasion when any of the wrecking crew asked him to participate in any
other rides.

Regarding other terrorist incidents he stated he had heard about
.some girls who had been bathing nude in a Izke near Ocoee being taken out
and beaten bub be could not recall any of the facts. He did hear of an
incident at Apopke where someone obtained the license number of WILLARD
ts car which was used on a ride. WILLABRD SMITH |and

were supposed to have participated in this ride.

\

. " He persisted in denying any knowledge of HARRY T. MOORE except
what he read in the newspaper afte MOOREts death., knowledge of information
which might have any relation to MCOREts death or any knowledge of the
floor plans of MCORE?s house allegedly in existence.

He stated that by reason of the fach that he has been in the
Southern Knights since early 1950 he would not be in a position to obtain

=13 =
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information concerning the activities of the various Klaverns of the Associ-
ation of Georgia Klans.

He stated that it was the practice in the Klan for rides to be
arranged by the chief of the Klokann Committee and incidents were not dis-
cussed with the Exalted Cyclops unless he himself participated in the ride.

The following is additional information concerning the background
of the Klan since his membership and particularly concerning the organiza=-
tion of the various Klans, starbting with the 01d Ku Klux Klan, proceeding
through the Florida Klan, the Association of Georgia Klans and the Southern
Knights of the Ku Klux Klan. The Old Ku Klux Klan was disbanded in 1944.
At that time there was one Klan in the Orlando-Winter Garden area and one
in the Apopka area. Late in 1944 the Orlando~Winter Garden group continued
to operate as a Klan organization under a Florida State Klan charter and was
known as the Fort Gatlin #L Klan. Late in 1946.or early in 1947 a group
of Orlando Klansmen formed a new Klavern of the Florida State Klan, call~
ing it the Cherokee #7, being a separate Klavern from the Winter Garden
group wiich either retained the Fort Gatlin #1 designation or assumed the
name of the West Orange Klan. This Winter Garden Klan remained in the
Florida Klan until the middle of 1947 when the entire Klavern was banished
from the Florida Klan by lof Sanford who was the state s
leader of the Florida.Klan. This particular Klavern consisted mainly of bC
the individuals who were generally engaged in terrorist activities-in the
Orlando area. '

After Dr. SAMUEL GREEN of Ablanta revived the Klan under the
Association of Georgia Klans the group of the Florida Klan obtained a Georgia
Klans charter and called themselves the West Orange Klan. B Among these
individuals were EARL BROOKLYN

| 5. B. JOHNSON and CURLY BELVIN.

Were newcomers into the Klan omganization and GURLY BELVIN had just come
back into the Klan after being inactive for a mumber of years. It was this
group which called the Orlando Klansmen who were no longer affiliated with
them ma bunch of Boy Scouts®. It was rumored in this area there were at
least one or two wparties® a week in the Winter Garden area under the aus-
pices of the wrecking crew of the West Orange Klan.

| lves travelling for Castelberry Foods out of Augusta,
Georgia, covering the entire stabte of Florida from the middle of 1947
to the middle of 1948.

- 14 -
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In the nucleus of the young wrecking crew in addition tol
and BARL, BROOKLYN were JAMES B. JOHNSON,[ |and I
was a young man who was all for action, although| | does not
know of any specific rides in which | lwas engaged. He did not know of
any particular ride in which| | was engaged but he assumed that
both | Iandl were on bthem because of the wey . they spoke and the
people with whom they were associated. He believed |was Exalted
Gyclops in the Winter Garden-Orlando Klan in either 1947 or 1948,
g Fxalted Cyclops either before or afterl ] He also believed
was Exalted Cyclops about the time CURLY BELVIN returned to active
participation in the Klan. -

Late in 1949, some time after the Florida Klan ceased activities
the Gherokee #7 which had been operating independently obtained an Associ-
ation of Georgia Klans charter for Orlando. Some of the Klansmen from the
West Orange Association of Georgia Klans Klayern left that Klavern and joined
with the members of the Cherckee #7 to obtain the Georgla Klans charter 3
%rlandof among them being EARL BROOKLYN, CURLY BELVIN, hnd]b

Several months later, probably early. in 1950 and, Bifteen
others, among whom were| __Jand

[of Winter Garden (now inactive), teanfed the first Klavern of

the Southern Kmights of the Ku Klux Klan in Orange County, receiving the
designation of 7-1n. :

Members of the Cherokee #7 who stayed in the Georgia Kians in
Orlando afted |and the others formed the Southern Knights Klavern
were EARL BROOKLYN | 3. B. JOHNSON,| | and TILIMAN

)LBELV___ _ ¥ was after that time that friction arose over the use of the

block house on Winber Garden Road on Sherwood Lake as a meeting place.
Windows and locks were broken.

The Southern Knighbs Klavern ab Orlando meets on Wednesday nights
at a location which is out Cheney Highway east of Orlando. The membership
is 100 to 150 but approximately 20 to 25 Klammen attend meetings.

| | qenied that the Southern Knights Klavern of which he
is a member and presently Exalted Cyclops was involved in any acts of vio-
Ience and he as Exalted Cyclops does not suspecht there are any Klansmen
in his Klavern who are involved in any acts of violence.

- 15 -




b6
B7C
- , 7D
JPSsegh
MM 44-270
f
He advised thafl | was the first Exalted Cyclops under

the Southern Knights charter and] |‘,,as the second Exalted Cyclops.

He himself took over as Exalted Cyclops in July, 1951. He further advised

there was no Klavern of the Southern Knights in Sanford nor in Brevard

County to his knowledge. He understood there was a Southern Knights Klavern
i in Miami but he knew nothing about it or any of its members.

He made the following remarks about individuals mentioned:

used to be active in the old Florida Klan bub
has not been an active Klansman in years.

He knows a member—of the Southern Kiights Klavern

in Apopka, which meets on Thursday nights, only casually, having met him a
few times. ‘

He knowsl | the Grand-Bragen of the Georgia.Klans
who is @ railroad union maniat wildwood, a decent sort of fellow who would
not tolerate t_emrist activities or rough stuff,

LY

He denied knowing or
{ \ 7

*
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IT. INVESTIGATION RE WEILLARD SMTTH b6

The following investigation was conducted by Special Agents
JAMES P. SHANNON and FRANK F. MEECH on March 19, 1952, at Fort Pierce;
Floridae. .

BASIS: WILLARD SMITH interviewed inafmuch as he had
allegedly been engaged in terrorist activities as a
i member of the Klan in Winter Garden-Orlando.

#He

WILLARD SMITH, 2913 Okeeghobee Road, who is employed as a pro-
duction man for the Fork Pierce Growers Association, furnished the follow-
ing information.

After a preliminary discussion of instant investigation by the
interviewing Agents, WILIARD SMITH made the observation that he might as
well tell all inasmuch as it was apparent the information was in the pes-
session of the Agents. He volunteered the following concerning three in-
cidents or rides in which he had participated while a member of the Klan
in the Orlando area. - :

. Tneident Mumber 1. Somekime, approximately June, 1947, when he
was a member of the Winter Garden Klavern of the Klan he was approached

after a regular Monday evening meeting of the Klan at the regular meeting
place in the block house on Winter Garden Road byl |and MOSE
BRYANT, the latter being a member of the Klokann Committee of the Klan. He
was asked by these individuals to participate in a ride and consented. He
drove a car assigned to him pv his emplover, the Winter Garden Citrus Growers
Association, taking with hin BILL BARDEN and he believes ROY
GUDGER. MOSE BRYANT did not go on the ride. He had driven| |
to the meeting in the company car. Another car followed his car but he

was unable to furnish any description of the car and could not recall who

was driving it. The four individuals in the other car were not approached
or picked aiﬁauk&m&ﬁinzjm_bis_lpresenceo He recalled that EARL J.
BROQKLYN and were in this second car.

and BILL BARDEN direcbed him to proceed to Fish Iake oubgide Ocoee, Florida,
which is 2 small lake a short distance northeast of Stark Lake. BILI BARDEN
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got out of the car and walked to the edge of the lake and called out to
four individuals who were swimming in the lake and said for the two girls
to come in, that they wanted to talk to them. In a short time all four, -
two men and two young women, all nude, came to the shore. The men avoided
the group of riders and got aways. The girls were caught by BILL BARDEN,

| |and two of the men from the second car and placed in the rear

of the car SMITH was driving and insgtrudéted to sit on the floor between
the seats. Their clothes were brought with put, on them.
Again he led the ride under. the direction oi‘i to a place in
Avalon Grove which is out Avalon Road south from Houte 50 on a sandy road
vhich leads west from Avalon Road into the Avalon Grove. This grove is
located just north of the-Bahama negro housing, At the locabion of the

treatment the two young women were forced to lie nude on their stomachs
in the sand and were whipped on the buttocks with green sprouts cub from

" an orange tree which were applied by all excepbt SMITH who remained seated

in the ¢ar and EARL BROOKLYN who was not allowed to beat the women because
of his vicous nature and brutal instinctse The other members of the ride
were. afraid that BROOKIYN might do exbreme injury to the young women if
he were allowed to whip them. Durding the treatment EARL BROOKIYN stood
near- the place where the women were lying. After this beating the girls
were left in the grove with their clothes and had to walk back to Ocoee.

Tt wes his recollection there were no Apopka Klansmen present
at this ride and that they were all from Orlando or Winber Garden.

o He remarked that at the time of th::.s r:n.del |was work=
ing for| |in Winber Garden.

Tt is his impression that during the time of this ride he was
advigsed that a complaint had been réceived that these two young women who
were allegedly teachers in the Qcoee High School had been bathing at Fish
Lake regularly and that they were persons of such character that they
should not be teaching children. It was his mpress:.on that the ride
was well cased by reason of the smooth operation, It is his belief that
the two women left town shortly after the whipping and that they were not-
omg:.nally from ’ohe Orlando area. He did not believe they were whipped too
severely. ‘ : : .

- 8 ’ " v
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Incident Number 2: Several weeks after the first inciden

I:l again approached him on a Monday night after a regular Klan meeting

about 9:00 or 10:00 P.M. and asked him if he would go on a ride. He agreed
and again drove a company car hav:mgl | BILL BARDEN and JIALTER
BALLARD as the persons riding in his car which led the way. WAL
of Ocoee who was on the Klokann Canmittee at the time was the finger man
on this ride. In the second car which he could not identify were ROY
GUDGER and possibl, | He believed there were two or three others
possibly from Orlando. He could not recall their identity and was unable
to idenkify them from photographs of Klansmen which were available. On a
ubsequent imterview on March 23, 1952, he advised he recalled that

s involved in this incident and was ridirig in the second car.
It was his unders;agdj_ng_tbai;_l the person to receive the treatment was a
heavy voman named She was supposed to have been drinking heav::.ly
and going oub with strange men, negleching her children.

Sy

WALTER BALLARD directed the cars to a house -in QOcoee which was
located west of the tracks,which house from his deseription of it was
determined by subsequent investigabtion to be owned and occupied by
[vho denied any knowledge of the incident; stabing he had lived in
that particular house for some ten years. Someone, the identiby not re-
called, called this woman out of her house. She was dressed only in a
thin negligee. 8She was ordered to get inbo his car. They drove out Route
50 and turned toward the Beulah Section and then south 135 miles from the
new highway to a small grove which had a lake in the center. There she was
ordered out of the car, ordered to lie on the sand on her stomach and was
vhipped on the buttocks with a switch cut from an oak tree. He could not
recall who applied the switch bubt claimed he stayed in the car as the driver.

At the time she was returhed to a point which was only a short .
distance from her home this woman had very little of the negligee left.
It was his impression that the woman left QOcoee for a time a.nd later re=
‘turned.

hlc:t.dent Number 3: Several momths after the second incident
he was witness to a third ride in which he did not actively participate. .
He had heard that a large stout man who wos| |and whose last name
was_____] whos |was the | who was Living
in the same house with WILIARD SMITH, which was the big house south of

Shell Station in Winter Garden, was to be given a ride. This
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man was an habitual drunkard, beat his wife and neglected his family. It

was about 9:30 P.M. that WILIARD SMITH was sitting on his porch when a

man vhom he recognized to be a Klansy om Apopka came to the house, walked
to the porch over to the door of thel iapartmen’co This man whose name
he does not recall is described as follows: white, in his middle |
pounds, dark brown or sandy, hair, slight build. After n;um,Ll

hotographs he stated it was not| | but might have been
ﬁ However, WILLARD SHITH was 00 acguainfod with| per-
son

Yo This man who was unknown engaged in a conversation at the
door to the[ _ Japartment, Then| ed out with the man to a car which
was parked near the house. was grabbed by several men and placed in

the car which drove off in the direction of Apopka. Another car which was
parked near the corner followed the first car. After they drove off WILLARD
SMITH gob into his own car and followed the first two cars from a distance °
to see what was going on.

The went oub toward Apopka and.turned east about half-way between
Ocoee and Apopka and went off in the Clarcona section. As he arrived at
the scene of the treatment he did not get out but rather parked his car
a short distance away from where a group of aboub six men, identities un-
known, were balking to| | telling him he was drinking too much, beating
his wife, spending his money on himself and not providing for his family.
After he drove up and parked near the group| |walked over to him
and made some casual remark that had no relation to the ride. WILLARD
SMITH claimed he drove off and went home before any treabtment was admin-
istered to | ) ‘

He claimed he could not identify or recall any of the other in=-
dividuals engaged in that ride. It was his impression it had been made
up of Apopka Klansmen since he does not know many people. in that area. He
could not say whether or not EARL BROOKLYN was present. WILLARD SMITH

stated he was home sleeping when e in from this ry 11 after
midnight. It was his impression s not hurt badly. himself

never mentioned the ride to WILIARD SMITH and did not report the incident
to the agubhorities. ’
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WILLARD SMITH advised that has approached him six
or eight times to go on rides bub except for the first two rides above
described he has slways declined to participate. His reason for not par-
ticipating in other rides to which he was invited was thab he redlized he
did not wish to be assosiabed with people like EARL BROOKLYN who was an
extremely brutal individval. He was always known as a strong-arm.rough-
rider, always in the forefront of any wrecking crews and boasted about the
rough treatment he gave victims. He believed EARL BROOKLYN would be in
about any ineident involving terrorism in the Orlando area. He further
characterized BROOKIYN as a nrumhead roustabout who was overbigih, who
was nobed as a vtall manv in the Klan, indicating he was held in awe by
other Klansmen and actually enjoyed administering treatments to victims.

At a Klan meebing, and, in fact, unbil a person actually sbarted
out on a ride nothing would be said about the nature of the ride, the identity
of the victim or the facts involved. Customarily many of the participants
of the ride would not be acquainted with the identity of the victim or the
reason for the ride except what might be divulged in addressing the vietim.
At not time was he ever hooded on a ride. The man who has cased the ride
is the nfinger manw and usually leads the way to the place where the vie-
tim is to be picked up. He understood that the red clay pit out Avalon
Road had been used quite a bit on jobs or rides but he actually was never
on a ride where it was used.

. }

The Klokann Committee was supposed to investigabe any grievances
or complaints against the person and then speak to the appropriate law
enforcement people about it. However, the law enforcement people are them-
selves to blame for not stopping these terrorist activities as they have
told the Klan they don't want to be bothered with the bringing of victims
up on charges, are not interested and that the Klan should take care of the
matter and save them a lot of btrouble.

EART, BROOKIYN whom SMITH fivrst met in the middle of 1946, was
in the Orlando-Winter Garden Klan and remained in the Orlando Klan when
the split-up took place. Later he went over to the Winter Garden Klavern
of the Association of Georgia Klans.

When questioned aboub instant case and the killing of HARRY T.

MOORE, WILIARD SMITH advised he never heard of MCORE or the case until he
read in the newspapers of MOORE!s death. He has not been in Orlando since

~
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the Saturday and Sunday before Christmas which would have been Degember

22 and 23, 1951. When questioned as to whether MOORE had ever been discussed
in the Klan mee’clngs he stated he does.not recall ever hearing MOORE men=-
tioned by anyone in the Klan but admitted he heard the Pibishurgh Courier
generally read from the Klan meeting floor.

The following is a signed statement which was obtained from
WILLARD SMITH relating particularly to his membership in the Ku Klux Klan
and the above three incidents. The original of this statement is re-
tained in the Miami file of this case:

uf't, Pierce, Florida
March 19, 1952,

© ul, WILIARD SMITH do make the following signed statement
to FRANK F. MEECH and JAMES P, SHANNON who have identified them-
selves to me as Special Agents of the Federal Bureau of Inves=-
tigation. I make this statement of my own free will and accord.
No threats or preomises have been made to me to get me to make
such a statement. I kave been advised that I do not have to
.make this statement and that I have a right to consult an
attorney before making such a sbatement. I also know that a.ny
statement I make may be used in a court of law.

ol am 50 years of age having been born in Florida. I
am married and at the present time I am residing at 2913
Okeechobee Road in Fb Pierce Florida and am employed at the
Ft Pierce Growers Association.

To the best of my recollection I first became a member of
the Ku Klux Klan in aboubt 1922. I remained a member for about
one year and dropped my membership wnbil about 1945. At this
time I rejoined the Klan <in Winter Garden, Florida. I was an
active member in this Klavern uhtil around the middle of 1948.

nDuring my. membgrshlp in the Winter Garden Klavern which
was charbered under both the Florida Klan and also the Associ=
ation of Georgia Klans I was aware of terrorist activity orig-
inating within the Klan. On three occasions I participated or
went on rides where persons were whipped.
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#The first ride in which I participated was in about June of

19474/ I was approached in the Klavern, after the meeting by

| and MOSE BRYANT and asked to go on a ride. I con-
serfed and drove the car I was using which belonged to the Win-
ter Garden Citrus Growers Association. There were two cars on
this ride. We picked up two female school teachers, whose names
T cannot recall, and who were in swimming naked with two men in
a lake near Ocose. The girls were called out of the e and
put on the floor of my car. Also in this car were| |
BILL BARDEN and I believe ROY GUDGER. In the second car were
EARL: J. BROOKLYN/{ Ind two others whom I
do not recall. We drove them to Avalon Groves off -the Avalon
Road where the girls were forced to 1ie on their stémachs and
were vhipped with some green sprouts cub from an orange tree.
T sat at the wheel of the car I was driving and several of the

~ men took turns in whipping the girls. I do recall that EARL
' BROOKLYN was..sbanding near the girls but the men would not P
him do any of the whippinge The girls were left in the grove
with their clothes to walk back to Qcoee.

wThe second ride I was on was several weeks affer when
I |asked me to go on a ride after the Klan meeting.
T drove the same company car and with me in the car were
BILL BARDEN and WALTER BALLARD who was on the Klokann
cormittee at the time. WALTER BALLARD wag the finger man having
the knowledge as to where we were going. There was also a second
car/in which ROY GUDGER and I believel_g:lwere riding to-
gebher with two or three from Orlando the names of whom 1 do not
recall. We picked up |as I recall the name,
from Ocoee. As I understand she was to be whipped because she
was drinking heavily, going oub with men and neglecting her
ehildren. We drove west of Winter Garden near Beulah section
and south to a grove aboub 1% miles from the new highway where
she was whipped, with a switch eut from an oak tree, on the
buttocks. At the time. she wes taken from the house she was
dressed in a thin negligee and she was returned after the whip-
ping to a point near her house.
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13ev nths later I heard that a man whose name T
believe ig and who resided in the same building as I did

in Winter Garden was to receive a treabment and taken on a ride
because he was a habitual drunkard and beat his wife and neglected
his family. I was sitting on the porch ab about 9:30 P.lM. when

a man who I recognized to be from Apopka and who I thought to be

a Klansman came onto the porch and called at the| |apartment
and while engaging| lin a conversation walked out to one car
and he was forcibly put into the car, by several men. This car
met a second car at the corner and I followed in my car ab a

~ distance. They too toward Apopka in the CRarcona section.
I followed % d turned around while several men were talk-
ing to came over to my car and made a few

remarks not related to the whipping. ove away before|
was beaten. I was asleep in bed whe arrived hom at abou
midnight. ‘ :

, n] did not go on any other rdides althqueh T was approached
several times by both EARL J. BRCOKLYN and to go

on rides. I realize what I did was a violation of the law and
regret that I ever participated in any of these activities.

I stopped because I could see the nature of the activities these
men wanted to engage in.

uT have read the above stabtement consisting of this and six
other pages to the best of my knowledge these statements are true
and correct

w /s/ WILLARD SMITH

Witnessed :
/s/ FRANK F. MEECH Special Agent F.B.I. 3/19/52
/s/ JAMES P. SHANNON Special Agent FBI Miami 3/19/52v

SMITH' stated he has no personal grudge against the men he has
identified as being engaged in these incidents but he would not trust them
if he were in a dark spob. (He was of the impression other Klauwsmen have
been trying to wput the finger onw him and he took the attitude thab since
whhe chips were down® he would tell the truth.) He was unable to select
from photographs availabe any as being Klansmen in the Orlando identified
as being on the three rides above described. It should be noted he had
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little o ity to observe the individuals on the third ride extept

| He further stated he was not close enough to see whether or
not a strap was to be used in the third incident. He mentisned that there
was a regulation strap four inches wide and three feet long nailed to a
round wooden handle which is keph in the Klavern in a cubbyhole near the
desk of the Exalted Cyclops. This strap is usually produced from scmewhere
for a ride when needed but he did not know who had custody of the strape.

He has been informed that switch deals have been arranged where-
by Klansmen from other Klaverns would handled a treatment for another Klavern
and ¥ice versa or would combine on a ride. He could not remember any par-
ticular case when Klansmen were called from another ciby or area to admin-
ister or participate in a treatment or ride. He has heard that men have been
ealled from a considerable distance in order to do a job in Orlando.

He claimed he has always regretted the two rides in which he ac-
tively engaged and did not like the high-handed methods used by those
radical Klansmen.- : '

WILLARD SMITH first joined the old Ku Klux Klan sometime in 1922
in Savannah, Georgias; bubt ceased his association and affiliation with the -
Klan between 1923 and 1925. It was while he was working for the Winter .
Garden Citrus Growers Association in Winter Garden where most of his fellow
e menbers of the Klan he was induced to rejoin the Klan by

\ |_mimi Ab that time there was a combination Orlando-ifinter Garden
Klavern of the old, Fiorida Klan headed by

which used to beet iIn a wooden shack’on Sherwood
Lake on foute 50 iwhich is the Winter Garden Rogd. Since he rejoined the

Klan a block building was constructed to replace this wooden shacke.
|j|used to hang out years ago with a group of Klan radi : -

Iﬂisiﬁ.lmich_imiluded EART, BROOKLYN, JAMES B. JOHNSON and
might have been a behind~the-scenss man in directing such

terrorist activities.

He believed there were two splits in the Winter Garden-Orlando
group, one possibly in the swmmer of 1946 in which a separate or independ-
ent Klan organization was set up in Winter Garden ab a time whenl__p_l

tried to take over the Florida Klan from| | The
I\ Gentury Club was the name used at Winter Garden afid The Orlando group re-
tained the name Cherokee Club. After a charter had besn granted by Dr.
SAMUEL GREEN of the Association of Georgia Klans possibly in December, 1947,
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most of the Cherokee Club members reaffiliated with the Winter Garden
group and formed one Klavern of the Winter Garden-Orlando Association of
Georgia Klans which was called the Orlando Klavern of the Association of
Georgia Klans. He understood that thereaftér there was another split which
occurred afber he left the Klan. It was about June, 1948 that he ceased
attending Klan meetings and ceased paying his dues. | |
plso stopped abtending meetings at aboub the same time. He did not

Tond regularly, seldom more than once a month. He claimed he was dis~
gusted because members of the Klavern were always arguing on the floor and
he did nob desire to be associated with persons of the caliber of EARL
BROCKLYN and]| |

He claimed the constitution of the Klan is alright and that if
the Klan operated according to its laws.and constitution he would have no
objection to it. However, he complained that the people who obtained con-
trol of the Klan were using it as a means of executing their own radical

-ideas.

When questioned about any visibs he might have made to any
Apopka Klavern meetings WILLARD SMITH stated he recalled visiting there
tiice, during 1947, during which time he recalied seeing] |
ROY GUDGER; EARL, BRCOKLYN and 1
Ope of the visits was on an initlation night when [and BRCOKIYN were
present. .

I

When questioned about thel | beating WILLARD SMITH
insisted he had no prior knowledge that| |was to be taken on a ride.

He stated there was always a question in his mind as to whebher the Klan

was involved or whether| lhired some thugs to render a treat-
ment ’sol | He does knofr Bhat | | and ROY GUDGER have made trips
to Tawpa and he understands that for a few dollars arrangements can be
made for someone in Tampa to administer a treatment.

Ho admitbed thab in his own mind he is satisfied that both[ ]
and QUDGER were responsible primarily for that incident but he has no direct
or concrete evidence to support his opinion. He recalled that just before

left the SMITH residenc on the evening of the beating he, SMITH, was
upsteirs in another part of the house from his wife. . His wife claimed she
could smell cigarette smoke and called to him to ask if he were smoking, which
he demied. He called downstairs and asked[  Jif he were smoking and

- ¥
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received a negative answer. The next morning he noted a number of cigarette
butts near an orange tree outside his house which indicated to him someone
was prowling around the house casing for the ride. He believed the same
group vhich took[_Jon that ride would have come for him if they had
dared but he would nobt have submitted peaceably to such treatment.

WITLARD SMITH, related that until the time of the
beating he and were very good friends. Ab the time
and his wife, |[were having marital difficulties and she was in the
process of obbaining a divorce. He had offere a roon in his
house so thatj !could stay at her own home. However, when
refuged he dnvited o stay with his family. He did not believe
that[ ____ |was beaten with a strap because the welts on his body were in
a round shape and the skin was broken in a number of places on his body,
indicating some large heavy round object like a hose or weighted rope had
been used. He felt, yery strongly about thls beating and the day after it
occurred he telepHorey | Afper telling he did not want
anything like that to happen again| rremons’cra’oed with him, claiming
he did not know anything about the incident, and did not know what SMITH
was talking aboub. After SMITH referred to the incident that ocecurred the
previous night [ ]voice was not very steady and seemed to indicate

to Mr, SMITH that he knew what SMITH was talking about.

He did not be]ievel |had ever acbively participated in a
ride. It was his impression that |was not trusted and would not have
nerve enough to go on a terrorist ride.

He placed ROY GUDGER in the incident as an antagonizer
who had given | and his wife such a mass of misin-

ion that they broke up and he has tried to creabe friction between
and PAULINE since they have been married.

always claimed to WILLARD SMITH that he had vast
connections in the Klan. He lmew: has made +trips to Miami, Ford
Myers and possibly Atlanta on Klan business. He also knew that] |
who was an Exalted Cyclops. while SMITH was in the Klan, travelled with
on these trips and that the vhallw of the Klan furnished so much
money %o, them to make these trips.[ |had claimed he was very close
o | who is presently Grand Dragon of the Association of Georgia
Klans 38 Whldwood. Ab the time the new charbter was obtained from Dis SAMUEL
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GREEN ma.d.e_linspecial trip to Jmm&J:rlhas claimed he has
Sheriff . d Deputy Sheriff win his hip pocketr.
IE 1o time was| |ever an officer in the'Klan, leading WILLARD SMITH

to believe he went on those trips merely because he had a cab available for
use by the Klane.

. WILLARD SMITH related the incident wherein, in aboubt Sepbtember,
1948,, Judge D. R. SMITH at Qcala heard the case in which WILLARD SMITH,

| and| |were charged with illegal

huntisg in the Ocala Foresbe | | car had been used in the hunting
and was sy ently traced to Sanford where it had been abandoned. SMITH
had aske&o plead guilty ab Ocala and he, SMITH, and[  jwould pa
all the expenses. However [wanted to make sure that SMITH a.ndliy_l
d also be found guilty and told of their implication. Through that
and SMITH received fines, SMITH had his gun confiscated anb
who was represented by Attorney |of Sanford recelved a 30 day
sentence and a fine.

Tt was SMITH?s impression tha'b:lwas still in the Klan at
the time SMITH moved from the Orlando area.

, The following information was developed from a discussion of
various incidents which occurred in the Winter Garden area. WILLARD SMITH
who left the Orlando area to work in February, 1950, advised that he had
heard some gossip from visitors whose identities he could not recall about
the WILLIE McCOY who has been identified as WILLIE VINSON. Although he was
not a member of the Klan at the time this occurred he had heard from
rumor that EARL BRO is supposed to have been involved in that incident
and that the barber |m:i.gh‘b have information concerning it.
He understood there was & shobgun involved in the shooting bubt did nob
know who owned the gun. o o

Tt was Bis understanding bhat] —Tyho was called 1|

_the shoeshine boy al{ | had an argument with

and wes subsequently taken out for a beating. He has heard that
knew all sbout that incident. .

WILLARD SMITH related that 2 mmber of years ago while| L

E was the Exalted Cyclops of the Klan in Winter Garden and beforel |

rﬁas mayor of that town, he and| |ha.d been engaged in an
incident at the request of] [of Oakland. It appeared there
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was a girl guest or relative ofl |who had been staying with
her at her home in Qakland, involved in an affair with a negro.

lwho was a very wealthy person is alleged to have give

|5 $2500.00 check for him o mrelieve the situationn. It is rumored

that the situation was relieved by some strong-arm method,; the negro
disappeared and has not been seen since that time.

WILLARD SMITH further related that a young white man who had
been a box maker for the South Lake Packing House and lived in Winter Gar-
den had been picked up by a group of Klansmen off the street pear the -
Kappelman Cash and Carry Grocery in Winter Garden for a treatment. This
man was dropped on the lawn in front of the Orange Memorial Hospital in
Orlando in an unconscious condition and was on the danger list for three
or four days. He was alleged to have been having an affair with another
mants wife who worked at Hellerts Packing House.

After discussing a number of the principal radical Klansmen
in the Winter Garden area |
He stated there were a lot of big men
in Winter Garden who were in a posibion to-call in strong arm men like
| who were the little boys in the Klan and ask them to do scme=

Mwo needed a treatment.| |
|

in the Klan in the Winter Garden area:l [of The
Winter Garden First National Bank; | of the Winter
Garden Citrus Growers Association; [prominent citrus grower

and GEORGE MERCHANT who is now deceased, 'who made his money in the eloth~
ing business in Winter Garden.

WILLARD SMITH did not believe there was a man in Winter Garden
who had enough nerve to talk to the FBI about terrorist activities.
" The following is miscellaneous information furnished by WILLARD
SMITH concerning Klansmen mentioned.

BILL BARDEN has lost his wife since the incidents in vhich he
was involved and formerly operated a restaurant in Winber Garden and used
to drive a truck in the citrus business. Ab one time he worked for
Guif Oil outfit.
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ROBE MELTON was fommerly a member-of thezKlansand used to be
on the wreck:mg crew bub at no time was he out on a job with SMITH.
MELTON has been invalided in recent years by a heart coridition. At one
time he worked for the 9th Strgaet Package Store in Winter Garden.

CURLY BELVIN was not active in the Klan during the years WILLARD
SMITH was active in the Klan bu:b according to rumors used to be engaged in
rought stuff years ago. #{ ,

F, )&OMIS was the type oi‘ individual who wanted tobe a big
shot in the Klan, was qu:.te an orator on the floor but did not have nerve
eriough to be involved in any of the rough stuff.

was on every ride that occurred years ago from the
way he talked bub has not been involved in recent years. He should be in
a position to know everything that occurs in Orange County.

joined the Klan affer WILLARD SMITH left.

JAMES B. JOHNSON was supposed to have been a rough person who was
with the BROOKIYN brothers on numerous deals. He was in a position to have
what is called a switch car to be used on rides. However, WILLARD SMITH
did not know ¢f any specific incident in which JOHNSON was actually involved.

: was Exalted Gyclops ab the time WILLARD SMITH
was _secretary of the idan. He believed was also the] ]
[ Jin 1946 or 1947.

| |Jo:med the Klan afber WILLARD SMITH left. He

understood hds engaged in the rough stuff and was right in the rhip
pockettr of

He understood that s a member of the wrecking crew
but never knew of his being out on any specific ride.

He heard that |had been oub on rides years ago bub was
never on any with hime

~ He knew vaugely bub has heard a lot about his
being associated with the BROOKIYN boys.
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was Exalted Cyclops while SMITH was in the Klans
; The following persons were described by WILLARD SMITH as card
' carrying Klansmen who were not engaged in any terrorist activities:
ADIS JERNIGAN
. ____|of Ocoee
[who was ot one +ime on The Klokamm eommithee.

. He never heard of going out_on rides, probably be~
cause he | | He hés ‘never known that was ever
in the Klan. ‘ . Ty

He has seen the Grand Dragon] |has been in his home

at Wildwood,; has heard him make speeches and has always been favorably im=
preseed by him as g man who was not radical in any way in his tendencies and
not inclined to any strong axrm methods. ‘

The following Klansmen were mentioned to WILLARD SMITH but he
stated he did not know them:

JOE WADE .
LLOYD, HATCH

Y

\ . ’
: He stated he was unable to identify as a member of the
Klan and has never seerj at a Klan meetinge

Tt should be nobted that WILLARD SMITH visited his son

O at Winter Garden over the week-end of March 23, 1952, which
was the first time he was in Winter Garden since MOORE's death. He meb

| and spoke to him for a short time. According to

, | the two terrorist incidents about which the Winter Garden Klan
is particularly concerned are thel peating and the beating of
LUPHER COLEMAN who was taken from the bank. The Klan was of the impression
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that the fact the bank was a nfedanal_mildiagusfuld possibly give the

FBI jurisdiction in the incident.

did not discuss the Mims K‘.

case at all. He almost insisted to
been interviewed by the FBI by this
it was denied by SMITH.

;q. A 4

[P X

I Qo
LS SRR

WILLARGYSUITH-that SMITH must have
time and was very much surprised when

~

The following is a description of WILLARD ﬁITH as obtained from

interrogation and observation:
Race :
Sex
Birth-date~——
Birthplace~-
Height

Weight

Hair

Eyes
Complexion
Father

Mother

Wife

Adopted son
Former yqife

white
male
Palatbka, Florida...
190
brown, greying
blue; wears glasses when reading
medium ‘
TQUIS CHARLES SMITH, deceased
JULTA SANDERS, deceased
| married
September 27, 1948; Montgomery,

Alabama
Bepah, Florida

Sons Jdacksonville, ,
Floridas I
[ | Florida Teleplione
Company, Winter Garden, Florida
Brother employee
GHEIT Iife Insurance Company,-Waldo,
Florida (W
Sister | |
71 7 '‘Groham, Florida |
~ Half-sisters | Daytona Beach,
Floridag) -
Waldo, Florida;
. in SPAR or VWAVEs in
‘ Hawls . ‘
Address 2913 Okeechobee Road, Fort Pierce,

Florida
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23, 1952.

Prior address

Employment

Prior employment

Winter Garden, Florida, prior to

February, 1950

production man, Fort Pierce

Growers Association; Fort Pierce,

Florida

Winter Garden Citrus Growers Associ-
1 10 February, 1949;

Gulf 0il, driver,

July to November, 1949, Winter Garden
and Ocoee, Florida

Photographs of WILLARD SMITH in various poses were taken March
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IIT. INVESTIGATION RE SUSPECT E_ARL J . BROOKLYN
| b6
The following i i l conducted by Special Agents bre
ROBERT T. NISCHWITZ and on March 25, 1952, at Orlando,
Florida.
BASIS: I former employee of the

Super Concrete” Company, who was approached by EARL
BROOKIYN to join the Klan, interviewed for any infor-
mation in his possession regarding BROOKLYNts char-
acter and Klan activities.

W

advised he had been g

Klangman~for one year and ceased affiliation with the organization aboubt

L .

2% years ago. He stated his membership was in the Association of Georgia
Klanse.

advised that EARL BROOKLYN whom he referred to as WBROOKS™

had approached mim to join the Klam. At this time he andjfBROOKLYN were
working together for the Super Concrete Company. He stafed he did join the
Klan and found that most of the fellows in the Klan were nice. During the
meetings he abbended the conversations were of club business and the ¢col-
lection of money to send flowers to sick people who were related to the
members of the Klan. He said he never participated in any rides and; in
fact, had never heard one mentioned or conmtemplated.

He denied ever seeing any house plans or hearing any mention of
HAREY T. MOORE.* He stated he himself first heard of the bombing that occurred
in Mus over the radio. He did not know who the victims were. He just N
knew they were negroes. !

| stated that in his opinion EARL BROOKIYN was all mouth, one
who tried 1o be the big shob and wndish it oubw but that he could not whake
itv. He stated that BROOKLYN was ignorant and capable of anything with
soame help.[ |did not know of BROOKIYN$s participation in any rides or
other terrorist activities.
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He was asked to name the officers of the Klavern to which he be-
longed and advised he could nob remember their names. He insisted he was
not relying on his oazth as a Klansman bub that his memory was very poor
which he atbributed to a head injury he suffered when 14 years of age.

e

| stated he did nob know JAMES B. JOHNSON, T B
MBELVIN, | He advised thatl%l
was a member of the Klan abt that time and he considered him a nice
- fellowe He did not recall any of the obher persons who attended Klan meet-
ings durding his membership.
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The following investigabion was conducted by Special Agents ROBERT

T. NISCHWITZ and| lon March 29, 1952, at Orlando, Florida.
V.4
BASTS: | _ | reportedly an associate of
- EARL BROOKLYN,' SMITH/ MANNING any interviewed.
. L]
=% ’
While attempting to make ‘belei:honic contact wi:bhl la:b

2-1950 for the purpose of making an appointment for interview, it was

determined his present telephone number is 3-7483. At the time the ap-
pointment was made he advised he is presently residing atf
Orlandof and that he has recently moved to this address from|

advised that he is not, nor has he ever -been,

a member of ythe Ku Klux Klah and that three years ago he was approached by
one| , | who worked in a furniture store in Orlando at that time
and was @sked to become a member of the Klan. He.filled oubt his applica-
tion for. membership and a few weeks later[  |returned the application
to him, stating that he had been turned down. It was his opinion that his
Klan membership was not accepted because he has served as a [for
|stated that he was glad he had not become affiliated

with the organization as he does nob believe in any of their principlese.

~ He advised he has known I:lfor two or three years, that he
me lwhile he was collecting garbage throughout the city of Orlando.
operated an establishment from which he collected garbage
, |S‘bated he understood that until recently one SMITH MANNING lived in an
apartment ne and thahttlms renting this apartment to MANNING.
He stated is a peculiar individual alks a lot about plastering
and on occasion he has heard him mention a priyabe detective agency which he
operated years ago. T | knowledge hever expressed any
views or opinion about the violence suffered by the negroes in the Orlando
area. He advised he has not see |3.n over a years
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| | stated he has known SMITH MANNING since childhood
and palled around with him until 1924. After 1924 he had not had mueh
contact with him until five years ago and since that time he has spent quite
a few evenings with MANNING. They often rode around together and had a few
drinks togethers .

Of MANNING] stated that he appeared to be a nice fellow,
> very talkative and the topic of his conversation in recent months was the
estate of his deceased sister.

. He recalled one night about three months ago while he and MANNING
were returning from Fort Pierce that he was speaking of his job which was
the painting of the new negro school being erected in Orlando. At that time
%ING asked if he thought the building would stay there to which
answered in the affirmative. To this MANNING said they would never
hold a class in it, that it would be blown up. MANNING did not say who would
blow it up or anything more about ib. '

recalled that sometime in the past :opened
a small store on the corner of 20th and Lee Avermes in Orlando and it was
rumored that she was going to handle negro trader MANNING stated that the
negroes would never come oub there to trade. To knowledge no
incidents have occurred in or aroundl | store and he has heard no
further stabements such as that made by MANNING. He stated that the last
time he had seen SMITH MANNING was aboub six weeks ago. During his associ-
ation with MANNING never heard any reference to any activities of
the Klan nor had he heard him mention anytling about the bombing at Mimse

He stated he did not know EARL BROOKLYN by name. He was furnished
a photograph at which time he stated he had seen him before around Or-
lando bub knew nothing about him. v ‘

1

" He did not know] | TALIMAN H. BELVIN or J. B.

JOHNSON

of] |he stated he had through street talk and talk
_in bars heard tha [was the head of the Klan in Winter Garden. He ad-
vised heé does not xnow | | personally.
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and ROBERT T. NISCHWITZ on April 1, 1952. at Ocoee.Florida.

‘ (74
BASTS:| l

|of suspect EARL BROOKI;YN, inber—
Viewed Tor information regarding BROOKLYN's Klan
activities.

s

|stated 'bhey have had no contact whatsoever
with the BROOKIYN family for over 1% years and they do not have any knowl-
edge of BROOKLYN®s Klan mefibership. Both sbtated they consider EARL
BROOKLYN a "pecullar fellow, explaining that he was the type who mlght

be very friendl and snub a person the next . day under identical
il eg’ sbated she has has very litple conbact with |
Since the labber?s marriagé +0 JBARIMBROOKIYN.. She

and her husbinf did not care fore EARL BROOKIYN and have therefore more or
less severed connections w:Lth the BRCOKLYN family.
1 2

| lstated|
EART, BROOKIYN, had lived with them ﬁif’om‘ approximately November, 1951 to
the early part of Jammary, 1952. Pra.or to that time he had resided in
Tifton, Georgia, for a period of five or more years. She stated he had
come back to Qcoee and lived with them while trying to find work. Shé re-
called that shortly after the first of the year she had returned home and
found a note from him in which he stated he was l&sving, that he might go
back to Tifton or go to Jacksonville. He advised he would let her know

by letber when he settled down somewhere. She stabed she has not heard from

him since then and does not know of his present whereabouts.

- 38 -

The following investigation was conducted by Special Agentsl




q

RES:egh ‘ ) ’
MM L4-270

b6
bic

The following investigation was conducted by Special Agents

|and ROBERT T. NISCHWITZ on April 1, 1952, at Ccoee, Flor:!.da

BASTS:| ﬂ
suspect EARL BROOKLYN, iftelviewed for any ih-
formation she may have regarding his Klan activities
and possible implication in instant bombing.

L

(not F'aﬂ_m_\g,ously reported), stated
she had had very 1ittle contact wit EARL J. BROOKLYN, and

that she has not seen him for any purpose whatsoever for over a year.

She explained that while there was no ill feeling between them her contact
with him was 1imited because at the time| | became an invalid
EARL. and the other children left her at home to take care of
She stated this extended over a period of some nine years and| [
died about seven years ago. Since that time her contact has been extremely
1imited with EARL and the other child e felt that if they did not

vant to help her during the period of illness they did not
need her help at the present time. ‘

stated she did not know| | EARL was a mem-
ber of the Klan. ohe also stated she had no knowledge of any connection
he :ight have had with instant bombing.
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The following investigation was corducted by Specn.aw Agent, PRUE
Co CLINKSCALES on March 24, 1952, at Lakeland, Flordae

bt
fBASIS' |suspecb EARL
/ ROOKLYN ,minterviewed regarding his Klan activities
“and possible implication in instant matter.

ey

advised that she
was reared in Ocoee, Floridal and vicinity but hes not lived there for
over twent ars. She visits relatives there ‘periodieally bubt has not
seen| | EART, BROOKTYN, mince Easter Sunday, 1950. EARL has

not visited thei res:.dence in several years and she has not been in
close contact with him or other relatives in Orange County in recent years.
She did not, see him or any members cf his family during the Christmas
holldays of 1951 and has no idean of his acbivities or whereaboubs during
that time.

She advised that she does not know for a fact but has understood

that] | EARL BROOKIYN. have been active members of
the Ku Klux Klan for many years. | has never got-

ten along with him because of personal differences, part of wh::.ch|__g_|
blamed on EARLYs activities in the Klane. She stated that because of

their differences [Left home some two years ago, worked
in Orlando and stbsequentl y} Came To Lakeland where she lived wit
and worked in a shoe store. During that time she told that

EARL had been active in Klan affairs: that she did not approve of such ac-
tivities on the part of] l|and that instead of beconing better
matters had became worse asl —_|had become a member of the
Klan auxiliary.| | advised that even though |had returned
home to nurse [ Guring a sickness in the latter part of 1951,

was in no way sympathetic toward the Klan activities of|
| she stated she understood that since his operation three
years ago EARL has not been so active in Klan affairs.

, stated ‘that o her knowledgd |
| ad been an active member of the Klang that on one occasion her
whose name she declined to mention, told her that in discussing
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his Klan activities:'had stated he could not go to the door of a per—
son whom the Klan visited becaunsc of| [but that after the Klan
took the individual to the woods he could do as much as anyone elsea

I | mentioned that a n in Lakeland was having trouble
with her husband and had asked [to go with this woman
to see N to soiicit aid from the Klan to ngtraighten out» the -
husband%old her daughter not to go with this woman; that

her daughter did not go to Winbter Garden to see EARY bub did furnish his
address to the woman. She later learned that the woman did go to see EARL
for help but EARL refused her help, stabing that he did not engage in such
activities any longer because of his operation. To her knowledge the woman

did not receive assistance from the Klan and to her knowledge the Klan
from Winter Garden has not been to Lakeland on a jobe.

She 1s aware of several incidents involving beatings in Orange
County but has no information regarding the persons responsible for these
incidents. She pointed out that in her opinion| —]is just as -
guilty of participating in Klan activities in Orange County as is EARL.
She reiterated she is not in sympathy with such activities or the persons
involved in them, She emphasized that she knows nothing further regarding
the Klan activities of EARL[  |BROOKLYN or of' their participation
in any incidents in Orange County.
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IV. INVESTIGATION RE SUSPECT TILLMAN HOLIEY BELVIN

The following investigation was conducted by Spgcial ‘Agents
FRANK F. MEECH and JAMES P. SHANNON on March 24 and April 1, 1952, at
Orlando, Florida. T

BASIS: TILLMAN HO J VIN, suspect, reinterviewed

for additional information regarding instant case in
view of the fact he was allegedly visiting the Apopka
Klavern of the Association of Georgia Klans at the
time the floor plans of MCOREts home were exhibited
by suspect EARL J. BROOKLYN. . ,

N

W%

PILIMAN HOLLEY BELVIN was reinberviewed at his new home on ILake

Barton on the oubskirts of Orlando. He insisted that he .knew nothing-

about the banbing of MOORE?s home and has no information that might have
any hearing on the murder of MOORE and his wife. He claimed he would
never harm a negro except for cause and that if any negro did something
which he believed warranted his attention he would take care of him directly
without being secretive about it and afber taking care of him would report
it to the sheriff.

When questi.oned about any visits he might have made to the Apopka -
Klavern of the Assodiation of Georgia Klans BELVIN admitted he visited
the regular meetings of that Klavern about a dozen times. The last time
was when he himself was Exalted Cyclops of the ‘Agsociation of Georgia Klans
innOrlando and BILLZBCGAR was Exalted Cyclops in Apopka. It should be noted
that BELVIN claimed Ye was Exalted Gyelops of this Klavern only about: four
months after which he resigned. ~Somebime prior to his resignation the
visiting at the Apopka Klavern ceased by reason of the objection to those
visits by the Exalted Cyclops, BILL BOGAR. He described BILL BOGAR whom
he had known a long time as a veteran of the first World War whose mind
was possibly affected by his war experiences. BOGAR was made Klesgle, or
organizer, of the Association of Georgia Klans in the Orlando area a
short time after he was elected Exalted Cyclops of his Klavern, He objected
to the visits made by Klansmen from obther Klaverns for a reason which is
not known to BEIVIN. "
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Generally, BELVIN claimed he does not like the way BOGAR talked
but refused t6 expound on this statement. He did not know what was wrong
with BOGAR but believed it was just his peculiar personalitye.

He believed it was possible that some of the disagreement between
BOGAR and Klansmen from other Klaverns might have developed out of the
imbernal dissension which existed in the Apopka Klavern itself when
BOGAR preferred charges against R. G. STEVENS (deceased),
| |who were themselves conspirding to have BILL BOGAR removed
as Exalted Cyeclops.

BELVIN claimed he used to atbend the Apopka meeting solely in
order to build that Klavern, increase its membership and to-make a good
ghowing. He ingisted that after the meeting ended he was in the habit of
leaving the meeting place and going home while others used to hang around
and talk in groups. After BILL BOGAR had restricted the Apopka meetings
to members of that Klavern he, BELVIN, instrugted the members of his own
Klavern to stay away from Apopka as long as BOGAR was in charge there
and let him have venough rope to.hepg:iimealfv. He believed BILL BOGAR
had not been the Exalted Cyclops of the Apopka Klavern more than two months
vhen the visiting was stopped.

He admitted he had visited‘the Apopka Klavern at times when
EARL J. BROOKLYN, |also visited thab
Klavern. However, he did not recall whether or not these other individuals
visited the Apopka Klavern as a group. lHe himself always drove his own
car to the meeting whenev i there and never went there in the
¢ompany of EARL BROOKLYN iy | He might at times
pick up some one to furnish him a Tide to the Meering bub never as a regulap
procedure and he could not furnish the name of any particular individual .
vhon he would drive to the Apopka meeting.

He claimed that EARL BROOKIYN had his own group who travelled
with him and that he, BELVIN, was not one of that group. As he had insisted
on previous interviews, EARL BROOKLIN was definitely not the type of in-
&vidual with whom he cared to associate.

PITIMAN BELVIN further insisted that abt no time did BROOKIYN or
anyone else show him the floor plans of the MOORE home nor was he ever
shown any paper which purported to be the floor plan of any house while at
a meeting or after a meeting of the Apopka, Klavern or elsevhere. He has
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never heard of the existence of the floor.plans of HARRY T. MOORE!s house.
" BART, BROOKIYN never spoke to him about MOORE, MCORE!s houpe cr.iustant
case. He was of the belief that EARL BRCOKLYN did attend the Apopka
Association of Georgia Klans meebings early in 1950. TI5 was BRCOKLIN?s
pradtice to make a speech on the floor of the Apcpka Klavern indicating
fron his ddscussion of a cerbtain individual that he should be taken care
of with a treatment bub BROOKLYN never said whether or not such a person
should be given a treatment but rather insinuated such should be done.

When asked whether EARI, BROOKLYN and BILL BOGAR were friendly,
BELVIN relatéd that at one time when BROOKIYN was employed driving a citrus
truck BROOKLYN used to visit BOGAR at his gas' station durdng his working
hours. BELVIN claimed he talked to BOGAR and abtempted to f£inc oub why
BROOKLYN wag visiting him. From external appearances BOGAR and BROOKLYN
got along very well and seemed to discuss Klan business with each other.

BELVIN was unable to say whebher and EARL BROOKLYN
were ever ab an Apopka Klan meeting at the same time.

During the discussion about EARL BROOKIYN, BELVIN stated that
although BROOKLYN was technically a member of the Orlando Association of
Georgia Klans Klavern while BELVIN was Exalbed Cyclops, BROOKIYN did not
attend any of the meetings. Rather, he became angry about something and
ceased affiliation with the Crlando Klavern. Thereafter; when the Winter
Garden Klavern of the Association of Georgia Klans obtained its charter
EARL BROOKLYN joined that Klavern.

He related a few incidents which revealed that BROOKLYN was the
type of person who would mever appreciate charity or good works done toward
him, did not have any primciple, frequently failed to pay his just debts and
would become angry ab a person for doing what would normally be a kind act
toward him. In fach, EARL BROOKIYN has been angry abt BELVIN for some time
for some reason unknown to BELVIN. . .

When the question of terrordst activities, rides and treatments
on the part of the Klan and its members was discussed with BELVIN he claimed
it had been many years since he had engaged in a ride and he could not

remerber the circumstances or any of the particulars of any of those rides.

He insisted he had never been engaged in any ride with EARL BROOKLYN,.
| or| | or, in fact, any of the current Klan members.
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. BELVIN claimed that one of the reasons he rejoined the Klan
was that some of the more respectable Klan members requested him to use |
his influence to cturb the radical tendencies of some of the Klansmen. He
explained that if if were not for the possibility that| |
[ | were in the position of being elected Exalted

Cyclops of the Association of Georgia Klans Klavern in Orlando he would
not have agreed to take that posibion.. .

He related an incident in which he had heard that a ride had been
plamned in Apopka and that some of the mermbers of the Orlando Klavern of
which he was then Exalted Cyclops were to be invited to go on the ride.
BELVIN claimed that one of the Apopka Klansmen invited him to the ride by
mistake. After the Apopka meeting a party of about fifteen started oub
in a mumber of cars, allegedly on this ride. BELVIN claimed the cars had
proceeded only a short distance when he blew his police whistle which threw
the Klansmen into a panic and vhis boyst, the visiting Klansmen from Or-
lando, jumped out of the cars, ran into the woods and the Apopka Klansmen
drove off, abandonming the ride. He claimed he did not know the purpose
of the ride, the identity of the victim, or the identity of any of the Klms-
men who were to participate in the ride.

Regarding the rides which might have taken place while he was
in ‘the Orlando Klavern, BELVIN admitted some of the Klansmen undoubtedly
engaged in these terrorist activities but he did not know the facts but
only guessed they were being engaged in by reason of the rwhispering cams-
paignt that prevailed. :

Despite the above incident; BELVIN claimed that to his knowledge
the Apopka, Winter Garden and Orlando Klans did not reciprocate on rides.
He further claimed the first indication he had that he had not been doing
a good job as Exalted Cyclops in restraining the radicals was when F. E.
LOOMIS | and their associates had a meeting at LOOMIS! estab-
lishment To ask mm to resign as Exalted Cyclops. He claimed he made some
enemies becanse of his opposition to violence on the part of the Klan.

BELVIN further stated that most of the rough element such alel
%] EARI, BROOKLYN, |and their associates transferred to the
Ter Garden Klavern of the Association of Georgia Klans after BELVIN re-
signed as Exalted Cyclops. He further insisted he has had no contact with
$he Klan organization in the past two years, mainly by reason of his 311
health and inability to abtend Klan meetings.
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When questioned about the strap which is supposed to be used
by the Klan and kept in a cabinet near the Fxalted Cyclopst platform in
the meeting place, as stated by WILLARD SMITH, BELVIN stated there was
never any leather strap kept ab the meebing place while he was in the Klan.
He did mention there was a room in which he had never gone loceated under
the meeting hall of the Orlando Klavern.

In regard to the possibility there might have been influential .

and imporbant men behind the scenes in Winter arden and West Orange Countys

BELVIN stated _ '
'J:Loi‘ the Winber Garden drug store were in a position to put thefinger
7 Yon persons for rides and were members of the Klan.

BELVIN made observabions aboubt the following individuals.

MOSE BRYANT used to go in for the rough stuff years ago bub is
now sizmby vears of age and has settled down. He was an important member

of the Klokarm Committee for years and frequently made reports for bthat
comnitteec.

might have been on rides, which 4is hearsay to BELVIN,
was the Klud; or prea?her , when BELVIN was Exalted Cyclops.

| |was the Iﬂa‘bbee, or treasurer, while BELVIN was Exalted
Cyclops. He was a man who never snvolved himgelf in any radical or rough
activity and was the type BELVIN would Iike to have as a neighbore

was commonly known around town as the tibell cown be-
cause he could not keep his mouth shut. He was an excellent Kligraff, or
secretary, while BELVIN was Exalted Cyclopse.

RAYMOND G. HOWELL many years ago, according to rumor, went oub
on rides but now prefers to take it easy and stay home.

was in the Orlando Association of Georgia Klans Klavern
when BELVIN was bxalted Cyclops. BELVIN has never known him to be engaged

-

in any rides or terrorist activities.
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was never a regular attendant at the Orlando Klavern
vhile BEIVIN was Exalted Cyclops or in the Klavern mainly because he was

a commercial fisherman who lived in the Sanford area and was too far from
the meeting place. BELVIN saw him hardly more than six times at an Orlando
meeting. He claimed| | vas never involved in rough stuff al-
though he and EARL. BROOKIYN were very close friends. and BROOKLYN no
longer speak to each other, according to BELVIN.

LIOYPAIATCH is known o BELVIN as a menber of the Klan in Orlando
for a mmber of years. -

joined the only recently after being elected
Gity Commissioned’ BELVIN thought was to be commended for not using

his membership in the Klan to his political advantage. .

JAMES B. JOHNSON is the biggest liar BELVIN has known. He ds a
wlot of winds and has talked as though he was furnishing information to
the FBI. Although BELVIN has never known JCOHNSON to go on a ride, he be-
1ieved that he has been and is still a member of the wrecking crew operat-
ing in the Klan.

WALTER BALLARD has not been seen more than twice since 1942 by
BELVIN, prior to which time they used to bird hunt together. He claimed he
knew nothing about any rides on which BALLARD might have gone but admitted
he might have been engaged in such acbivities while in the Winter Garden
Klan.

Fe

was supposed to have been on the wrecking crew in
Winter Garden, according to rumor. , .

ADIS JERNIGAN used to be in the Orlando Klan but transferred to -
the Winter Garden Klan of the Association of Georgia Klans with R. G.
i‘HOI‘JEIL,I | and F. E. LOOMIS.

F. E. IOOMIS was an individual who never had the nmerve to engage
in terrorist activities bub would plan scmething for others to do.

When the murder of a negro in Tampa by Klansmen years ago was
mentioned BELVIN furnished the following information.| . was
tried and acquitted.] | who was now & cripple in a wheel chair was

tried and convicted.| lwho was characterized in that instance
Iy

L
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by BEIVIN as mjust a sighbseer® was not brought to trial because of insuf-
ficient evidence. He said the mayor of Tampa,' the Chief of Police and
Chief of Detectives and four or five City Commissioners from the city
goverment of Tampa had made the trip to Orlando in order to solicit members
of the Klan to kill the negro. BELVIN had decided to go on this ride but
was prevented from going by the Chief of Police of Orlando who apparently
knew what was going on and the plans for the ride. ,The Chief told him
that if he did not stay in Orlando he would arrest him, pubt him in jail and
make sure he did not leave town. BELVIN claimed that as a result of that
incident he almost had a severe Fight with FRED BASS (deceased) who wa
then the leader of the Orlando Klane .
During the interview questiong.awere put to BELVIN to obbtain
information concerning specific Klansmen and specific incidents which were
known to the interviewing Agents. Ab no time did BELVIN furnish any in-
formation concerning any of the incidents mentioned, claiming he either
did not know anythirg about them or knew only what he had read in the papers.
When. questioned as to the identity of other individuals not mentioned by
the Agents who might have been engaged in terrorist activities BELVIN
stated most of the rough element had been mentioned but he could not re-
member the names of any other persons who might be added to that group. He
claimed FARL BROOKLYN probably would not have been able to participate iIn
any activities in the past few years because of illness. He suspected
BROOKIYN had engaged in rides a mmber of years ago but did not know of any
specific ride or incident. He claimed EARL BROOKLYN never admitted to
him that he had been on a ride.

When questioned regarding the effects of insbant investigation
on the Klan, BELVIN advised he had recently talked % the
I_Lmt_edl(}yclws of the Association of Georgia Klans Klavern in Orlando.
told him he did not think the FBI was going to have any success
in cerbain parts of the county (Winter Garden and West Orange County).
BELVIN also stated he was told it was the custom now at Klan meetings for
each Klansman to repeat the Klan oath before each meeting in order to
keep it fresh in the minds of the membership so that no information will
be divulged to the FBI. The Klan was worrded about that portion of the
oath which obligated it to furnish information to duly constituted law
enforcement officers. It was decided that an exception be made, that in-
formation be withheld from the FBI because the FBI through its investigation
was telling the people in Winter Garden vhow to run their niggers'.
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BELVIN is presently dying of cancer. The inberview was con=
ducted in such a mammer as not to aggravate his condition. Although he
personally does not know the nature of his illness he believes he is in
such physical condition that he might die at any time. After stating that
he knew he might die at any time he said, I want to get right with ny
Maker if I am involved in anything." He insisted he wished to cooperate
completely with the Agents in furnishing any information that might be
in his possession which might be of interest in this investigatione How~
ever, he continually pled faulty memory and frequently could not furnish
the names of persons by reason of the faulty memory. It should be noted
that in this and in previocus inkerviews BELVINts memory failed him in con~
nection with scme information and identity of individuals which he would
have had no reason to withhold ab the time. It is very possible his
physical condition has had an effect on his memorye.

J[*].z Qfég_,'l’he following s a signed statement ofl |
suspect (TILLMAN.HOLLE¥RBELVIN. which was obtained April 1, 1952, after a-
complete discussion of her activities and the activities of her family on
Christmas Day, 1951. The original of this statement is retained in the
files of the Mjami Office.

1Orlando, Flordida
April 1; 1952

ul ,l . | do make the following voluntary stabement
.+o FRANK F MEECH and JAMES P SHANNON who have identified them-
selves to me to be Special Agenbs of the Federal Bureau of In-
vestigations I realize that I do not have to make this statement -
and that it can be used in a court of lawe.

uin Tueédav, December 25, 1951, Christmas Dav. we were /A,

b6
ﬁ}o7C

living onl [Lé6 miles from Orlando Fla.

had arrived for a holiday visit on December 23 and 22

ively. We arose between 8:30 AM and 10 AM.| |
|when ha comm_ﬁmﬁll City Penna on December 24,
1951 and her 1%’6%&2 ' vigited us ab 11:30 AM. My
entire family, imeludind FIIIMAN HOLLY UBEIVIN, had
dinner about one oclocke. I dont recall whether not the boys,

were horseback riding that afternoon but I do
know the entire family remained on our property.
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"The only visitor I can recall was who rode his horse
over to find out if the boys were interested in rdding the next

dgy. I believe he came over when it was gebting dark and stayed
around talking to the boys about thirty or forty minutes. We had
Christmas dimer at 1 PM and supper abt 7 PM.

1At about 8 PM we all drove _into Orlando and stopped at
apartment. We drove in Oldsmobile and our Hudson
aubo. After about 15 or 20 minutes we all gob _into the Hudson,
leavingd __ [oldsmobile parked there, and left____ Japartmente.-
We drove oub into the College Park District of Orlando and ad-
mired the Christmas decorations; then we drove over to Fairchilds
Funeral Home on Leke Ivanhoe and admired that display. It was
about 10 PM that we stopped at the Gold Medal ice cream bar for
sodas. We werent over 15 minutes ab that ice cream bare. Then we
drove slowly downbown along Orange Ave and over to [ Jepart-
ment house. We stopped and parked in fromt of[  Jand talked
for about 15 minutesd |went into their apartment

at about 10:30 PM while the rest of us drove to our home arriving
ab about 11 PM. We were tir\eglj and retired shortly after having
j.,

coffeecs

nlt was Monday December 24, 1951 that was knocked off the
horse as it brushed against a post, hurtd leg. I would
say ‘that| lwho always hunts on Sunday, visited us
on Sunday, December 23, 1952. I know he didnt visit us on
Christmas Day. .

" wThere was no racing on Christmas day or evening 1951.
There was racing on Friday December 28, 1951 which was the even-
ing I attended the races with my family, except my husband who
was too tired and went home.

wIt is possible that the boys might have been practicing
shooting down near the lake on Christmas day.

Tt was on Monday December 24, 1951, the day thal s
knocked off the herse, thatf | visited us.
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T have rvead the above sbabement of three and one quarter ig c'
pages and it is true. |
w/s/
niitnessed:

/s/ JAMES P. SHANNON, Special Agent FBI Miami 4/1/52
/s/ FRANK F, MEECH Special Agent FuB.I. 4/1/52¢.

The following is a signed statement of TILIMAN HOLLEY BELVIN Baken
April 1, 1952, at his home on Lake Barton, Orlando, after a complete dis-
cussion of his activities and the activities of his family on Christmas Day,

1951. The original of this statement is maintained in the files of the Miami
Office. — ‘ ;

nQOrlando Fla
April 1, 1952

oI, TILIMAN HOLLY BELVIN, do make the following voluntary
statement to FRANK F. MEECH and JAMES P SHANNON, who have
identified themselves to me to be Special Agents of the Federal
Bureau of Investigation. I realize that I do not have to make
this statement and that it can be used in a court of law.

wOn Tuesday Decerber 25, 1951, Christmas Day vlghile We. were -

1living onf loutside Orlando Fla our sons
were visiting| Jand I. I probably arose at

about 10 AM that morning. However I cannot be positive of. that
time or any other time or occurence . related in this statement due
to my faulty memory caused by sicknesse :

WTh was about 1 PM that we had dinner. | I
and | usually target practice or shoot
turtles nean the lake almost every day while they visited that
Christmas holiday weeke.

~ uI believe the only visitor we had Christmas 1951 in ad-
dition to my family. above was| |who probably rode his
horse over to visit with the boys for aboubt a half an hour near
‘darke We all ate Christmas supper aboubt 7 PM. :
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1At about 8 PM we drove in my Hudson auto and[ | 0oldsmobile
to :lapartmerrb in Orlando when she changed her clothes.
After aboub 15 minutes she came oubt and we all drove in my Hudson
to look ab the Christmas decorations in College Park district of
Orlando. We also drove over to look at the Christmas decorations
at Fairchilds Puneral Home on lake Ivanhoe. It was about 10 PM
that we stopped at the Gcld Medal ice cream bar ard had sodas.

wThen we drove slowly downtown along Orange Avenue and over

tol |apartment. We talked in the about 15 minutes when
lyent into their apartment. and my
and I drove back home f arriving

at about 11 PM.

#T believe my wife made some coffee before we went to bed.
I probably went to bed aboub 11:30 FM.

n/s/ Ta )?ELVIN
itnessed

/s/ FRANK F. MEECH Special Agent ~ FuBeIs 4=1-52
/s/ JIMES P. SHANNON Special Agent FBI Miami 4/1/52¢

Tt should be nobed that BELVIN claimed that his illness has af-

b6
bic

fected his memory and that he honestly is unable to recall obvious incidents

in his life. This faulty memory has been prevalent in all the interviews
waich have been conducted with hime. ~

| | Records Clerk, Florida Sanitarium and Hospital,

Orlando, advised that TILLMAN H. BELVIN has been a pabtient at that hospital

on three occasions: dJanuary 29 to 31, 1933; April 14 to 19, 1946 and

October 27 to November 4, 1951. On the occasion of the last hospitalization

he was traated by Dre L. M. SUTTER who diagnosed his case as a virus in-
fection with toxemia caused by gastral instestral poimons gnd possible
swelling of the left upper quadrant. )
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V. INVESTIGATION RE SUSPECT |

The following investigation was conducted by Special Agents

|and FRANK F. MEECH on March 31, 1952, at winber Garden,
Florida. :

BASIS| |in‘berviewed concerning ‘
his knowledge of terrorist activibies, the instant
bombing and his knowledge of suspects BROOKLYN and
BELVIN and others. ,

Lty

stated he became a member of the Ku Klux Klan in Winter
Garden about 1940 and has been active in the Klan since to the present
time. He stated that during this time he has Pried to be a good member
and a good citizen. He denied having held the office of Exalted Cyclops
although he admitted he is acting Klud (chaplain) at the present time.

_ When asked who the present. Exalted Cyclops is,:lsta.ted

he wuld prefer not to answer that question because he might be revealing
the name of an individual who would rather not be identified. At the same
time he brought out the fact that as a Klansman he had taken an oath not

o reveal the names of other members. It was pointed out to[ _____ |thab
this same oath required him to offer full cooperabion with law enforcement
officers. To this he repliéd he would offer every cooperation possible but
that he would still not answer any questions concerning other members of the

Klane.

stated that he had.no knowledge of any terrorist active
ities other than that which he had gained through reading the newspapers.
He flatly denied having had any part in rides wherein various individuals
were beaben or shot. .He denied having taken anyone, man or woman, white
or golored, into the orange groves or elsevhere and beating them. He also

. denied knowledge of anyone who has done such a thing.

He was asked his knowledge of EARL BROOKTYN and TILIMAN BELVIN.
He stated he knew both but refused to furnish any furth er information about

- the men, again relying on his Klan oath.

s
o4
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Concerning instant bombing, disclaimed all knowledge of
the bombing, saying the only thing he knew of it was what he had read in
the papers. He stated MOORE and the bombing had never been discussed in any
Klan meehings. He stated that on Christmas Day he had had dinner with
[ |who is employed at the Heller Brothers

Packing House in Winter Garden, and that after dirmer about 2:00 or 2:30 P.M.
his uncle and brother~in-law, along with the children in the group; took a
ride to Orlando where they bought the children ice cream. He stated they
returned about 4:00 P.M. and stayed at his sisterts house until about 6300
P.M. After that he and his wife went home{  ]wes -vague in his recol-
lection of his activities for the remainder of the evening. He stated he
believed they remained at home until they went to bed, time unknown.

He also stated that if they did go anywhere they might have gone to a drive-
in theater. He was nob sure of the evening®s activities. He denied having
taken any trips to Mims and denied having had anything to do with the bomb-
ing of MOOREts house.

| |stated he had visited the Klavern of the Ku Klux Klan in

Apopka on possibly two to four occasions. He stated he did not recall hav-
ing seen EARL BROOKLYN there on any of those occasions. He also stated he

was not acquainted with the presiding officer of the Apopka Klan on the oc-
casions of his visits. He also stated that in each instance there was

some sort of social Punction such as a fish fry going on and that this was

the purpose of his visit. ' ‘

i In view of| obvious unwillingness to eooperabte with
interviewing Agents, the interview was terminated.
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VI. INVESTIGATION RE bic
The following investigation was conducted by Special Agents
I I |and FRANK F. MEECH on March 31, 1952,.at Winter Garden,
OYL48 o o

BASIS: | - | interviewed concerning
his knowledge of terrorist activities, instant case
.and background of BELVIN, BROOKLYN and obher suspects.

FRH

| stated he first became a member of the Klan at Winter Gar-
den around 1940 or 1941. He believed at that time it was known as the
dombined Winker Garden-Orlando Klan. Iater; vhen the Klan separated into
two groups,; one in Orlando and the other in Winter Garden, he remained
active in the Winter Garden Klan until the latter part of 1948 or the
early part of 1949. He quit the Klan ab that time because his health was
not good and because the pressure of his business was such that it required

2ll his time. .

He denied ever having held any office in the Klan except on a
temporary basis. He explained that while he had never been elected to any
office in the Klan he did on occasion fill in at a meeting for officers
who were abgent. .

When questioned concerning the ‘trips be made with| |

and| | and anothfl;‘hm&l‘w{mse name is unknown, tO see
the present governor of Florida Just befor S

elected to determine hor stood concerming the Xlan stated
he may have carried these individuals to Tallahassee in his cab. On fur-
ther questioning he admitted he might have been a inted temporary
spokecman for the group which appeared beforel__&l He denied taking
any other trips on behalf of the Klan abt any time.

| |categorically demied having any participation in
any of the rides that the Klan may have backed in the past. He also denied
having any knowledge of these rides other than conversabion he had pigked
up on the sbreets from persons now unrecalled by him. He explained his
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position as being of the belief it would be useless even to attempt to
correct any man in any way other than by talking to him. He stated any
display of violence towards a man or woman who has been doing wrong only
makes them worse.

In this connection he was asked about his activities in surveilling
geveral persons in and around Winter Garden. He first stated he merely did -
this as a pasttime and that he was a "peculiar felloww. Later he changed
this observation to state he only watched people who owed him money to find
out their activities during the evening hours. He stated this activity on

his 'r:Ja.r'b had nothing whatever to do with any Klan business. As an example,

pointed to an oceasion several years ago wherein two young teen~age
girls were seen by him in a tavern drinking beer several nights in a row.
He stated he believed they were doing wrong and that they should be corrected.
He watched them for several nights and finally asked one of the girls to
come out of the tavern with him into his car. He stated she did so and
affter they got into the car he lechured her for quite a period of time. Ac~
cording to the girl thereafter saw the error of her ways and led

a clean life. She is now happily married and a respected citizen of Winber
Gazden. : .

He also recalled that on several oceasions while he was watching
some men who owed him money he noted they spent their time in the taverns
drinking after working hours. He said these same men had families at home
to support and t hat they were spending all tbheir money on beer and liquor
instead- of supporting their families and paying their just debts. Of
these meni |stated he merely followed them around to learn of their
activities and later talked to them with the result that they stopped
their drinking habits, paid off their debts and.took care of their families.
He stated that ab no time were any of the people beabin up or threatened
with physical violence. :

| |was asked about and furnished information about the follow=
ing terrorist activities:

The LUTHER COLEMAN beating February 6, 1951, at Winter Garden:
He stated he only knew what he had seen in the papers concerming this in-
cident. A1l he knew wes that a negro had been beaten in the vicinity of the
bank in Winter Garden. He denied having any knowledge of any of the persons
responsible for the beating. He also denied having any knowledge that
the Klan was in any way in back of the beating.
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L | shooting and beating:| |stated he never heard
sbout this incident and knew none of the debails or the persons responsible.

MELVIN WOMACK killing: He stated he knew only what he had gathered
from street conversation. He demied any personal inside knowledge and ’

sbabed he had no knowledge the Klan was in any way responsible for this
lﬂlllng. : .

whipping about 1947 :I:l stated he barely knows

: [although he did know her father wes taken away and supposedly
put in jail. He did not know the reason. He denied knowledge of the whip-
ping of | -

Shooting of] | January 12, 1952, at Winter
Garden: He stated all he kmew of this incident was whabt he hemrd the next
day in street talke.

Beating: He first stated the onk thing he knew-

sbout this intident was that someone told him that had been either
beaten or in an automobile wreck. He flatly denied that he had either
d the beating or taken part in it. He stated his only intersst in
was thak lkad i i driver at one time and
later married

rd ,

He ked if he had ever made any threateming
statements to or both. After a long pause he stated
mone other than that they go their way and ITll go minest, was asked
if he had ever discussed the situation that existed between and ‘
himself. He stated he thought if a man were married and wipe carrying on
with another woman these things should be discussed and thought about. He
stated he could not recall having disc¢ussed the situation with any members
of the Klan although on further questioning he did state he had mentioned -
the circugbtances tol | sheriff of Orange County, one Sunday in
Church in Oakland. He stated that as nearly as he can recall he had merely
m1a|;| about the ¢onditions that existed among the three of them and
gtated he would have nothing more to do with their life in the fubturé; thab
he wanted no part of it. He also tol during this conversation thab
a great deal of his property had been vatdalized, that he had accepted all

%ﬁ:

_ the debts of the business and that he had promised his wife a sum of money

and an automobile. He stated he is still trying to pay off this debt.
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ed having discussed the situation with Deputy
Sheriff As he recalled the circumstances of his remarks to
| | they were to the effect he did not think it right that the above
mentioned acts of vandalism and the self-incurred debts should happen to
him. He could not recall any of the other individuals with whom he had
discussed this situation.

b6

b7C
He emphatically denied having discussed the matbter with any Klan

menbers and in particular with any who might have taken his remarks to mean

he desired beaten or taken care of in any way. JIn this connection

he stated he did not know who to discuss such a matter with in order to have

anyone beaten. He stated he knew no orie in the Klan or elsewhere who would

do such a thing.

In closing |:}'bated he does not know who beat nor
does he know why |was beaten.

was queshioned concerning his knowledge of the following

individualss

TTLIMAN H. BELVIN: hs stated he is just barvely acquainted with
BELVIN and does not believe he was ever at a meeting when BELVIN was Ex~
alted Cyclops. He does nobt know anything about him personally.

FEARL J. BROQOKLYN: stated he knew only that BROOKLYN
liked to hunt and fish. He thought %DOKIXN was active in the Klan at the

same time as he. In this connection commented that he was acquainted
with and that he and had gone to school together.

. JANES B. JoMNSON:[ | stated he is acquainted with JOHNSON

only as a casual acquaintance. He stated he met JOHNSON through the latter?s
business when he went to JOHNSON?!s store several years ago to make a purchase.
He stated he has never seen JOHNSON in any Klan meetings or functions and
does not know whebher JOHNSON is presently in the Klan. He stated he is not
acquainted with any of JOHNSONts activities outside his business.

He stated he has known|:|for
many years and that he used to deliver newspapers to him but. that he has
never known him well enought to talk to him. He stated he does not know if
was ever Exalted Cyclops of the Winter Garden Klan but that he might
have been. He also did not know -ii‘l:lwould be the type to engage in
terrorist activities. .
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He is not acquainted with him.

He has knovml | g en to eighteen years

but knows very little about him except that| |is a barber and is at
the present time rupaing for the office of Constable in Winter Garden. He
stated he thought was a member of the Klan bubt was nobt sure.

WITLARD SMITH: Concerning SMITH:sta’ced he at one time
tried to have a lot of faith in SMITH and recalled an incident when he and
SMITH had a long talk in an orange grove about SMITHts marital troubles.

He stated SMITH was supposed to be in love with anot irl other than his
wife and that he was deeply upset about the problemg& stated that

on one occasion he even carried SVITH to Alabama to see his former wife in
an atbtempt to assist him in straighbening out his marital difficulties.

He said that later he and SMITH had a falling-out and that he lost all faith
in and respect for SMIVH. :

| | He stated he is acquzinted wit.hl |but knows ve
little aboubt him other than thab [ He statedil
has always been nice to him. Concerning | [stated he was unable
to recall whether or nob s ever Exalted Cyclops of the Klan at
Winter Garden.

ROY GUDGER: tated he has never been able to figure him
out. GUDGER appears to6 be & muice fellow bub extremely high tempered and
flies off the handle at the slightest provocation. He stated BUDGER was
acquainted with[____ |pewsonal problem with |
He ‘also stated GUAGER spent a lot of time around his place of pusi d
was the one who told h'im|:| had been taken out and beaten. |

stated GUDGER also told him he thopghtl |should 1ive to~
gether as man and wife again; that [was the only man| lever
Toved, When questione concerning GUDGER?!s interest in this matte

stated that GUDGER is in love with t that] _____ ]does nokt Jove
him and that if GUDGER could not have he wanted her to stay with

He does nob know if GUDGER put the finger on[ | He added that
vhile GUDGER might have done it he did nob believe he did.

| | At the mention ofl |name| |became quite angered
and recalled in minute detail his version of the previously reported incident
vherein| __ JWILIARD SMITH and[ _ Jwent hunting in the Ocala Nabional
Forest without proper licenses .and which resulted in the subsequent arrest
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and conviction of] | lrehemently claimed he had been framed and
that| fwa in fact responsible for the whole thing. He sbated he
may have invi’ced| o the Klan at one time but he does no’;l_imtl specif-
ically whether he did or not. He stated he did not know i ould have

been the finger man concerning MOORE but added that when he was drunk he would
do anything, pointing out that at the dime of the Ocala Nabional Forest ineident
s drunk laimed at that time he gave the officers his right

name but that they were excited and probably misunderstood him or wrote the
name down wronge

BILL BARDEN. Of BARDEN,] ___ |stated the only thing he knew aboub
him was that he was in the restaurant business in Winter Garden and is a

happy-go~lucky sort of fellow. He stated he has no other knowledge of
ﬂr his activitiesa

Yo ptéhet he I8 mob, well acquairt ed with
and knows very litbtie aboub him, He stated he seemed to recall that )

used to do a great deal cof driniking ab one time bub since seems to be a nice
fellow.

He stated he was nob acquainbted with him.

stated he is only slightly acquainted with
and knows very little about him. He stated he knew him only as an -
individual and not as in the Xlan.

He stated he knows very little about|  Jother
then that he is in the tishing business. He did not know of any Klan
activities on the part of

| | was asked about the owner or driver of the LaSalle auto-
mobile that was frequently seen at his place of business, He stated he
does not recall anyone visiting his place of business who drove a LaSalle
and that he could not think of amy persons who even owned a LaSalle within
the past two or three years.

He was also asked concerning the identity of the individual around
his place of iness who drove a 1942 Mercury and trailer and was supposedly -
linked with in illicit whiskey traffic. He denied knowing anyone

who. answered this description and specifically stated he kmew of no combination
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such as the 1942 Mercury and trailer. He also denied having anything to
do with any illicit whiskey traffic and specifically denied ever having
delivered or having had delivered whiskey in any of his cabs to the col-
ored quarters or elsewhere on Sundays. He did stabte that on several oc-
casions individuals would leave a bottle of whiskey or partially filled
bottle of whiskey in one of his cabs on Saturday night and he would deliver

it to them the following day bubt he again denied having any illegal traffic
in whiskey. <

" On further questioning he admitbed that any time a man wanbed
a drink he could get it for him and admitted keeping a stock of liguor ab
his home for this purpose. He intimated he had been carrying on this traffic
in order to pay off the debt he owes. After making this admission
said, "But I'm going to stop that right now. Ib?s no good.w ‘

Concerning the bombing of MOORE?s home on December 25, 1951,

stated his only knowledge of this incident was lza,t he had read in the
papers. He stated he had never hegrd of HARRY DORE before the bombing

and that MOORE had nover been discassed in any way in any Klan meetings. He
deried having had anything to do with the bombing and further denied having
had any knowledge that the bombing was to take place. K

Regarding his activities on Christmas .Day,:lstated he worked
all day and night uatil about midnight or 1:00 AM. He stated he tpok no ’
long trips in his cebs and, specifically. took no trip to Mims.
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- The following investigabtion was conducted by Special Agents ROBERT
T. NISCHWITZ and | on March 25, 1952, at Winter Garden,
Florida.
BASTS: | | aka | | interviewed
inasmuch as he allegedly had business dealings
with| |
e

| |advised he is called| |

by his fellow employees as he originally came from the

He stated he knew| |who operates a taxi stand in
Winter Garden but_does nobt know him personally. He has never spoken to
or any of] |employeesa

He has never had any occasion to do buziness m.th:lin
any manner and has no knowledge of any illegal sales of whiskey or nar-
'‘cotics made bylzla.nd has never heard any rumcrs regarding such
activities.
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The following investigation was conducted by Speclal Agents c
I Jand FRANK F. MEECH on March 31, 1952, at Winter Garden, ~
Florida.
BASTS: linterviewed concerni
[who reportedly has failed to pay s
back salary.
)
| | aka | | Florida,

advised he is employed by the Winter Gerden Citrus Growers Association in
the packing house.

He stated he drove a cab forlIlin the summer of 1950. He
has known| _____ Jall his life, having gone o school with him. He stated
he had no knowledge that[ ______ Jms a member of the Klan albhough he recalled

that at times while he was working for uld have to make fast
trips to Miami om one or two occasions stated he had no knowledge
of the purpose of these trips nor did he know any of the men who went with

| He said the trips were made in a cab and thatf  |had stated he
had some business to attend to in Miami.

‘ )
| |sﬁated|:|is a person who did nobt keep his word. He
explained that he still has not received the money | | owes him in the

i‘ox‘% i b;ck salary. He stated that on one or two occasions| | said

th would not get the money because if he wanted to get nasty about
iy would see that]  ]did not geb it.

He stated that he has no knowledge that I:l was ever engaged
in any illegal whiskey traffic or narcotics traffic. He was also unable to
identify the driver of a LaSalle autcmobile which was reportedly frequently
seen avound | place of business. He was unasble to identify the driver
of a 1942 Mercury and trailer also reportedly freguently seen around
place of business. .

He stated he has no knowledge of any terrorist activities except
that which he has read about in the newspapers and stated he himself has
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never been a member of the Klan in Winter Garden or elsewhere. Concerning
the terrorist activities he heard through general street talk that the var-
ious acts of violence were not the responsibility of the Klan.

Concerning EARL BROOKIYN he stabted he is acquainted with BROOKLYN

Bub the has no information concerning him. He and BROOKLYN went to school
together in Ocoee.
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VII. MISCELLANEQUS

The following investigation was conducted by Special Agent:l
|on March 20, 25 and 26, 1952: N

BASIS: i1, the Mms
area, furnished informaticn that in 1947 an Tndividusl had
been in Mims, Florida in the early morning hours ingquiring
as to the whcreabouts of HARRY MOORE and stating he wes a
Deputy Sheriff or Sheriff from Madison County and that
HARRY MCORE hed written a letter to the Governor and he was
trying to find out something about him. '

AT LIVE OAK, FLORIDA.

| }on Board of Directors, Progressive Voters League, ad-
vised thab to his knowledge the victim HARRY T. MOORE had never been in the
Madison, Florida, area in an effort to insure the registration of negro
citizens of that area. He said he did not rccall ever having heard of any
trouble concerning registration cf negroes in that area although he does
remerber that in 1948 a negro by the name of] |did register and
upon advice of some white men withdrew his name from thé registration list.
He ‘added that Madison County is one of the few counties in the state in '
which the ncgroes are not registered to vote. o

He said he does not know of any trouble or agitaticn that ha .
arisen from this situation and said that to the best of his knowledge[ ]
withdrew his name, not because of any threats but upon friendly advice.

| |said two or three years ago two ministers] |who
I_masxiﬂmslsides on| |ir. Jacksonville, Florida and Reverend
who can be conmtacted Care of the A.M.E. Church, Monticello,
Florida, were. in Madison, Florida and talked with the Registrar and the
Judge of that county concerning the registration of negroes. The outcome
of this conference as for as he knows was that the ministers were advised

it would not be wise to attempt to register the negroes in that county at
that timec. :

|also stated that due largely to the intorest of HARRY T.
MOORE, a delegation was sent to Tallahassee, Floride in October or November,
1950 to confer with Governor WARREN. The outcome of this conference was
discussed at the Convention of the Nil.A.C.P. which was held in Daytona
Beach November 23 to 25, 195L. The Governor reportedly had promised the
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delegation that he would ask for the resignation of any Sheriff who was found
mistreating prisoners and was indicted for any type of brutality. It had
been the delegation's desire to obtain the suspension of a Sheriff who was
in that situation and the proposal of the Governor was apparently a com~
promzise on’ the delegaticnts point of view.

The delegation also proposed that some form of protection be
offered to negroes from intimidation at the polls and it wad ] opinicn
that a letter had gone out from the Governor to all Sheriffs and Registrars
in the State advising them that proper protection should be afforded to
negroes at the registration stations and at the polls. He said that the
delegation secured their concession which he wes unable to recall at that
t ime,

He said it was his opinion that HARRY MCCRE was apparently dis—
pleased to some extent with the failure of the local law enforcement
officers to carry out such instructions..
AT MADISON, FLORIDA. oo

who can be contacted care of the Tillman~James
Undertaking Parlor, advised he registered in Madison County to vote in 1948
however, he withdrew his name from the registration list upon the advice

of his employer. He said he was not threatened or intimidated but it was
pointed out to him that possibly it would be better if he withdrew his name
at that time. He said to his knowledge HARRY MCORE had never been in
Madison attempting to encourage the negroes in that area to vote and there
had never been any outward attempt to prevent negroes from registering in
that county although they did not do so. '

He said he only met HARRY NCORE on one occasion approximetely two
years ago when he stopped in Madison, Florida on his way to Tallahassee and
discussed with[____ ]the possibility of instituting a NeA.A.C.P. group in
Madison. He said MOCRE gave him considerable literature at that time about
NehoieCoPo activities but he failed to secure enough members or support
for the program in Madison and the idea was dropped. He said he never saw
HARRY MCORE after that time.. ‘= ‘ L.

He said he did reczll a negro minister being in Madison two or
three years ago and that he saw him at the Courthouse, however, he did not
know his business there and did not know whether he was there to discuss
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the registration problem with county officials or not. He said Madison
County is one of the few counties in.which the negroes were not registered
to vote. He was unable to furnish any additional information that would
be of assistance to this investigation.

~Sheriff| |was contacted to ascertain if he could
possibly furnish the identity of the individual who was in Mims,.Florida
in 1949 inquiring about HARRY MOORE. Sheriff[ _ |readily admitted that
he had becn-in Minms in 1950 and did make some ingquiry as to whether or not
HARRY MCORE lived there.

Sherifi:lexplained that after the Groveland incident, in which
one of the subjects in that case was killed by a posse in Madison Gounty in
July, 1949, he received a very scathing letter from HARRY MCORE criticizing
him for the handling of that motter and indicating that the ¢ivil rights
of the subject had been violated. Sheriff |said he had destroyed this
letter and was unable to recall the exact wording other than it was very
critical and abusive of him in the enactment of his official duty. He
said he at that time did not know HARRY MOORE.

Several months after receiving the letter he had cecasion to go
to West Palm Beach, Florida to return a prisoner from that city for appear-
ance in Circuit Court in Madison County. Sheriff[ |exemined official
records of his office and determined he had returned this subject from
West Palm Beach, Florida on fugust 28, 1950. He said while en route to
West Palm Beach he stopped in Mims, Florida for gasoline. He said he pur-
chased gas there with his credit card and told the station operator that
he was the Sheriff of Mpdison County. Realizing he wes in. Mims he asked the
station attendant if he knew HARRY MOORE and if he resided in Mims and just
who he was. He said that he learned that MOORE taught school in Mims at
that time. He said he made no additional inquiry and drove on to West Palm
Beach and returned the prisoner to Madison Coynty. There was nothing further
to this incident and he did not see or contact HARRY MOCORE while he was in
Mims, Florida. He could furnish no further information that would be of
assistance in this investigation. '

- . - % - — ..,"_‘:,.. . - T . ~ .
.
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The following investigation was conducted by Special Agents

FRANK F. MERCH and JAMAS P. SHANNON on March 21, 1952, ab Sebring, Florida.

BASIS: LUTHER COLEMAN interviewed inasmuch as he
was the victim of an attempted abduction and ride
by the Klan.

F3K

LUTHER COLEMAN who presentl;;f resides abt 300 Lemon Street and is
employed as a_citrus worker for W. G. ROWE, Winter Haven, Florida, his
foreman being| |f1wnished the following informabion.

He came to Oakland, Florida, September 8, 1936, and for a time
worked for | presently Justice of the Peace at Winter Garden,
wrtil aboub 1948 when he took a job as janitor at the elementary school
in Winter Garden. He believed his work as janitor was satisfactory because
he got periodic raises. R '

He received his beating on February 6, 1951, and left Winter Gar-
den March 31, 1951. ‘

He related that he started to work with| |o£
the Lokeview High School in Winter Garden and doing jamitor work at the
First National Bank sometime prior to Christmas, 1950.

On February 6, 1951, at about 7:00 P.M., just before dark, he had
swept. the second floor of the bank and emptied the waste baskets into the
trash cans oubside the bank. He started sweeping the sidewalk at the side
of the bank just in front of the side entrance of the bank. He noticed two
cars drove up and parked across the street facing north on Boyd Street. As
he looked across the street he noticed two very stout white men walking
across the street in his direction as though to go into the barber shop
nearby. First one of these men walked past him and afbter passing grabbed
his left arm. Then the other grabbed his Pight am as he passed. One struck
him’ on the side of the head with something like a wooden clube The first
man told him to geb into the car and keep his mouth shut and to lie on the
floor of the care He was struck again with the club and began bleeding
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from his head. He was led across the street toward the waiting car withoubt
much resistance on his part as he was a little dazed. The rear door of the
car was open and one of the men said for him to get in. He put one foot
into the car. The man holding his left arm let go to open the front door.
At that time he braced himself against the car, pushed back and wrenched
his right arm free from the other man. He started to run south on Boyd
Street toward the police booth, shouting for the 6hief of Police, Mr. MANN.
After he had run about six or eight steps and was on a line with the rear
bunper of the second car which was parked immediately behind the first car,
he heard one of the men say to shoot him. There was a shot and he tripped
and fell to the street. He believed the shot came from a pistol and not a
shotgun but admitted he did not see any firearms. He was of the belief
someone had thrown a stick at his legs, causing him to fall; however, ob-
servation of the scar on his right leg indicates he was undoubtedly creased
by a bullet causing him to fall. He had his trousers rolled up at the time.

After he had fallen to the street the two men and possibly more

came over to him and struck him from the top of his head to his' shoulders
as they grabbed for his arms to pull him into the car. In a few moments
he heard the cars leaving, going north on Boyd Street in the direction of b6
Plant Streeb. During this time he was unable to see because of the swollen  bic
condition of his eyes and the blood in his eyes. He crawled over to the :
sidewalk near the barber shop and [ |office. He heard WILLIE
WELCH, the night policeman, now deceased, approach him and the first thing
WELCH said was for him to geb off the sidewalk and not get blood on the
sidewalke A ten or twelve year old boy whose identity is unknown to COLEMAN
$0ld WELCH it was LUTHER to which WELCH said, nIs that LUTHER? Why, vhat
happened to you?n LUTHER told him some men had grabbe_umited to
beat him. He stated he wanbted to get away from there. ame
and COLEMAN asked him to get some water to babthe his eyes and face. As he
was bathing his face a man wearing a white Linen suit resembling

who has a real estate office in Winter Garden offered to take him
%o Tho hospital to see a doctor. COLEMAN stated he gawl | sband-
ing nearby and brought this fact to the manls attention. He was then taken
intd | office where he received 16 stitches in various places
on his head.

- 69 ~




JPSzegh b6

Chief of Police MAYNARD MANN asked COLEMAN if there was any rea-
son for the beating. He told the chief he did not know why he was beaten
and had never had an argument with anyone. After he told the chief there
was a shobt fired, the shief asked WILLIE WELCH where he was and WELCH
stated he had been watching the warchouse. WELCH denied reering a shote
According to LUTHER COLEMAN, his fellow jamitor, |never indicated
he could recognize any of the men engaged in this beabing. He said he’
was caught mnexpectedly by the two white men and received the first blows
from a club before he was able to pay any attention to them. He described
the first man who approached him as a white man between 35 and 40 years of
age, aboub 5t8n, weighing over 200 pounds, very stout with a full face,
wearing an old floppy light grey fedora hat, brown windbreaker type hunting
jacket and yellow work trousers. The second man had the same general
vhysical deseription and both appeared to be outdoor, grove men, weather-
beaten in complexion. The second man carried a long stick or bab which
looked like & night stick.He wore a blue denim jacket of the type worn by
railroad and grove men and yellow work trousers and fedora hat.

As he was being led across the street to the waiting cars he re-
called seeing two men standing on the sidewalk on the other gide of the
cars. He was only able to describe one of these men who was under 40. aboub
6%, 160 pounds, thin build, wearing a blue denim overalls suit. After
carefully examining the available photographs of Klansmen from the Orlando
area LUTHER COLEMAN selected the full length photograph of |
stating he was quite sure this individual was one of the two men standing
on the sidewalk who was wearing the blue denim overalls but he did not
believe the man looked as old as| | He selected the side view full
length photograph of TILIMAN H. BELVIN as being of the general bulld of the
first two men who accosted him. However, neither wes identical with BELVIN
and not dressed as he.

LUTHER COIEMAN was unable to furnish an adequate description of
either of the two cars involved in this incident. He believed generally
that the first car into which the men were brying to force him was a four
door eream-colored car similar to a Chevrolet. The second car which was’
black was not very old. However, he could mut furnish any other des-
eriptive data regarding this car.

During the inbterview COLEMAN related that while he was working

as a janitor’for the elementary school in Winter Garden there had been a
mmber of break-ins in the school. He decided to carry a pistol one day
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in Jamary, l951.| |who uses his |

[ |had 2 gun which was brought back from overseas after having been
won in g dice game. He obbtained this gun and took it with him to the
school. The gun was a «38 caliber Colt blue steel Commander pistol with
& L or 5% barrel. After lighting the heater in one of the classrooms
he laid the pistol onf |desk and went elsewhere to iight other
heaters, forgetting the gun. ILater he inguired about the gun but| |

:]gbated she had turned it over to } | who
In turn gave it to Chief of Police MAYNARD MANN. After learning from MANN
that he might have difficulty regaining possession of the gun COLEMAN de~

cided to forget it.

Concerning the allegation that he had been warned by some white
men to stay wut of Winber Garden, LUTHER COLEMAN related that on the oc~
casion of bis latest visit to Qakland and Winter Garden about January 12,
1952, he happéned to be sleeping whon two white men called to speak with
him. They left without seeing him and he does not know why they wanted
to talk to him.

l who lives in the house adjoining the home of |:|
I | TUTHER COLEMAN, told him these two white men had called o
see him. COLEMAN told[____ |he should have awakened him so he could
speak to them as he had nothing to fear and could see no reason why he shouly
not speak to them. s

COLEMAN was questioned about MELVIN WOMACK who was killed near
Winter Garden. He admitted he knew WOMACK whose girl friend, DORA MAE
MOSBY , was the sister of | He knew DORA MAE was in
Troy, New York, and might be with

LUTHER COLEMAN is described as follows: \
Race ‘ negro

Birth date . September 6, 1905
Birthplace Gainesville, Florida
-Hedght 58

Weight 145

Hair . black, slightly greying
Eyes brown
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Scars and marks

jagged 2n scar left rear portion

of neck;
2 gold crowns upper front teeth;
140 crease scar on bottam of calf

of right leg
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The following investigation was conducted by Special Agents
JAMES P, SHANNON and FRANK F. MEECH on March 26, 1952, abt Sanford, Florida.

BASIS: | interviewed inas-
much as Confidential Informant T-1 reported he was
a wibness to the beating of LUTHER COLEMAN.

e

| agel |2 na’o:mf_o.rlanig_.%ridas
who has Navy Serial Numben| | home address inter
Garden, Florida, was interviewed abt the Naval Air Station; Sanford, where
he is presently stationed, )

He stated that in February, 1951, as he was walking west on the
south side of Plant Street in Winter Garden boward Boyd Street just before
dark he heard someone call fo help. He ran in the direction of Boyd
Street and as he passed the Davis Drug Store heard one shot fired. As he
arrived at the corner of Plant and Boyd Streets he saw two cars driving
north on Boyd Street across Plant Street and the railroad tracks in the
dirvection of Iake Apopka. The second car contained four or five indive
jduals and was a 1941 DeSoto convertible, faded blue-grey. After seeing
the car he recalls the license had a 19 in the number, The first car was
possibly a 1949 or 1950 green Mercury sedan. He could not recall how many
people were in the first car. He believed he had seen the DeSoto around

Winter Garden before that incident, possibly in the vieinity of the trailer

park near Lake Apopka bub never saw it afber the evening of that incident.

After he ran around the corner to Boyd Street he saw a negro gite
#ing on the curb in front of] office. He appeared to be bleed-
ing a little from a head wound. He noticed that WILLIE WELCH, now deceased,
then night patrolman was rumning toward the negro on Boyd Street from the
dirvection of the police booth. It seemed there was another white man stand-
ing near the negro bub he could not precall his name or descripbtion. He
recalled that| |came oub of his office. The only other person
besides Chief of Police MAYNARD MANN he can recall seeing ab the scene was

who arrived aftey  |arrdived. ‘
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Approximately .twenty minutes after seeing the two cars fleeing

from the scene of the incident he recognized the same DeSoto convertible

driving north on Boyd Street turn east in front of the police boothe

drove in his own aubomobile south on Boyd Street in an endeavor to asecertain

where the DeSoto was going. At the corner of Siith and Boyd he observed

the DeSoto which had apparently -ciréled the block pulling up at a house on

$he norbhwest corner of Smith and Boyd where it stopped to lebt oub a man

and boy. At this time he noted the license number contained the number 19.

He did not linger at this point sufficiently long to observe where the DeSoto

went no@ where the perscnsg, shocalighted wenb. ’

| | returned to the scene and attempted to divulge his informa~
tion Lo night patrolman WELCH bub WELCH would nob listen to hime.

Tt was also observed byl | about ten minutes laber he picked
up hi at the Florida Teléphone Company in
Winter Garden where she was then employed. As they drove off he noticed
a car starbed to follow him. He believed he was able to elude this car in

a mile or more of evasive driving. He was unable to describe the car as
it was dark ab the time. .

The available photographs of Klansmen were exhibited to] |
o gelected the photographs of [
as resembling the man driving the DeSoto Convertible.

To said The man was about 28 to 30iyears of age and seemed to have blondish
kinky hair. The only time he actually had an épporbunity to observe him
was ab the time the man dropped off the passenger at the corner of Boyd

and Smith. He was wnable to describe the man who was the digcharged pas=
genger. He recalled that one of the four or five men who were in the DeSobp
at the time it was fleeing from the scene was a fairly large man who was

- geagbed sideways in the rear of the car.

I |advised he has nob discussed the above incident with
anyone except those who were at the scenc. When guestioned as to his
knowledge of any other terrorigh aebivities he related that tiwo or three

vears ago a white man knsun a% | vho was acting as
| | in Winter Garden and s al [was residing behind the
family home. After| hade an approach to one of the
boys that boy told his fabher. Several days laber was ‘baken oub

and given a very Severe beating and left somewhere on an oublying road.
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He. believed that ei"'her| |or someone driving one of|:|

abg had discovered| [and driven him back into town. He believed
had to go to a hospital for treatment as a result of the beating.
He is supposed to have left town after the beabing and his whereabouts. is
unknown to

It ig| |belief that two white men and a white woman picked
up from in front of the Florida Telephone Company building in Win-

ter Garden and took him oub. believed| might have
been involved in the beating. A
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The following investigation was conducted by Special Agents ROBERT
Te NISCHWITZ and |on March 25, 1952, at Winter Garden,
Florida.

BASIS: jnterviewed inasmuch as he was
reported to have been an eyewitness to the beating
of LUTHER COILEMAN. .

e

stated that last winter, the exact

date not recalled, they passed the Winber Garden bank sbout 8:30 FM and
observed five to seven men abtempting to put a negro man in an automobile.
It appeared to them the negro was putting up a pretby good fight to get away
from the men, They stated that[_ [also of

Winber Carden, were with them when they passed the scene. Shortly there-
after they heard what they thought to be a shobt, ab which time they im-
medigtely drove around the block to get & bebber looks As they arrived

they saw two caps drive away slowlys

Neither | could recognize any of the negrols
assailants and described the cars as follows. One was a 1947 or 1948
Chrysler convertible, light blue. The other was a 1948 Studebaker sedan,
green. Neither noticed the license numbers of the cars.

| |s‘ba‘bed he saw| whose office is ab the
spot where the beating oceurred come oubt.of the building as the cars drove
away and assist the negro into his office. Both advised they could not
identify any of the men and stated they did not believe they would recog—
nize either of the aubomobiles again.
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The following investigation was conducted by Special Agents ROBERT
T. NISCHWITZ and on April 1, 1952, at Winter Garden, .
Florida.

BASTS: | | who treated LUTHER COLEMAN
immediately after his beating interviewed.

%

advised that on the night of the beating of
LUTHER COLEMAN he had been standing in the rear of his office preparing
to go home when he heard someone cry oub. He stated that at first he thought

.1t was children playing on the sidewalk. When the shoubing continued he

went to the front part of the office and looked out. He noticed there were
two aubcmobiles parked in the street and on the far side of the street
about four or five men. He advised it appeared to him they were fighting
among themselves. One of the aubomobiles blocked his view and all he

could see was the flaying arms. Ab this point he stepped out into the
street to see what was going on. Ib appeared to him the men were strik-
ing scmething on the sidewalk with broomsticks or pool cues. As he stepped
out of the door the men began entering the cars and driving off. He stated
his attention was drawn to the victim lying on the sidewalk and it was at
this time he noticed COLEMAN. Prior to that time he could not see who was
being beaten. Tmmedigtely after the men drove off COLEMAN got to his feet
and staggered across the street toward

I | stated he did not get a look at the men and the only
thing he could definitely state was that they were white. Regarding the
automobiles he recalled one appeared to be a light colored 1949 Mercury
four~door sedan, either green or light tan. The other was a blue convertible
with dark top. Hs could not stabe the make or model of this car. He did

riot notice the Iicense mumbers on the cars. The cars left in a hurry and all
£his time his athention was directed to COLEMAN. Ab this point he stepped
to the street to meet COLEMAN and assisted him| |

| He advised that| _______ |was treating COLEMAN he questioned him
in an effort to ascertain the identities of the men beating him and the
reason for the beating. COLEMAN told him he did not know who beat him or

WOY o .
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| |stated Chief of Police MAYNARD MANN also questioned
COLEMAN and as far as he knew COLEMAN also told MANN he did not know who BIC

beat him or why. .

During the assaulb vaguely recalled that Officer WILLIE
WELCH of the Winter Garden Police Department walked toward the spot where
the assault was teking place but did nothing about it to his recollection.

 He stated that he vaguely remembers a loud report and that it
could have been a gun being fired; however, he was not sure.

He advised that COLEMAN was nob seriously injured or in any mamner
that would affect him for any length of time. He stabted he had four or '
five gashes in his skull that required sbtitches and he possibly could have
Been suffering from a slight concussion. He himself could not recall any-
thing derogatory about COLEMAN?s activity in the area. He always looked on
COLEMAN as a fairly nice fellow who got along with both negroes and whites.

He stated He is not a Klansman nor has he ever had anything to do
with the Klan. He was born and reared in the south and saw quite a bit of
their activities. He felt the Klan had nothing to do with the beating of
TUTHER COIEMAN. He came to this conclusion as a result of his living in
the south where the Klan has always been active. He advised thab it was |
his opinion that if the Klan had attempted to get COLEMAN they would have
completed the job. To his observation this beating was rather wsloppily
handleds. He stated that from his experience when the Klan went after some=
onie they handled the job well. He did not condone such practices bub he
knew Klan beatings were more like a professional job than was COLEMANts
assaulte

After explaining how the Klan used professionsal tactics in thedir
beatings Jjoms asked if he had seen or participated in any Klan
beatings while he lived in the south, at which +ime he stabed he had not
even seen any bubt through the years and from talking to neighbors he had
come to the conclusion the Klan was moye professional in their beabings. He
stated he could not say for sure if the Klan had anything to do with the
beating of COLEMAN.
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| | further stated that LUTHER COLEMAN was the only per-
son in Winter Garden] |trea.ted for any injuries received as g resulb
of a beating or fight. He knew of no other incidents of berrorism in
Winter Garden personally and mentioned that he had heard rumors about other
beatings and had read somsbhing about them in the newspaper.
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The following investigation was conducted by Special Agents I:I
and ROBERT T.NISCHWITZ on March 27 and 28, 1952, at Mims and
Titusville, Florida.

BASIS: ‘ re-
Interviewed and other logical investigation conducted
._to prove or disprove allegation that they and
| | passed in front of MCORE!s home
the night of the bombing and observed a car or truck
parked in the grove in front of MCOHE®s home.

e

| |denied that he drove his car wp the Old
Dixie Highway when returning from Titusville to Mims the night of Decem-
ber 25, 1951. He therefore denied having seen a car or trick in the-grove
in front of MCORE's house.

|stated that| ___ Ireturned via the Old Dixie High-

way on his instructions because he did not want to get caught on the main
highway in a drunken condition. He denied having seen a truck or car in
the grove in frout of MCORE?s house and also denied having made any state-
ment concerning a car or truck being parked there.

There follow the signed statements furnished by | |

concerming their activities the late afterncon and

evening of December 25, 1951.

vMarch 27, 1952
Titusville, Fla.

oI, | | make the following voluntary state-
ment to ROBERT T. NISCHWITZ and [who have identi-
‘fied themselves o me as Special Agents of the F.B.J. No threats
or pramisés have been made to me to make this statement’

wl am[lyears old. I was born| | at Mims,
Fla. I am single. I live with my father and mother at Mims, Fla.
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I vOn Christmag Day in 1951] |
|
and me went to Daytona, Fla. We left Mims in my car about 4:CO PM |
or 5:C0 PM. I drove. We arrived at ona aboub 7:C0 PM and
went to the house of some relative of | As soon as -
we got there we all had supper. Supper took about a half hour.
After supper we all sat around and talked for about an hour.

nDuring the time we were there, nobody left the house. No-
body had any liquor while we were there.

uT don?t know the name of the folks we visited and I don't
know where they live in Daytona.

nifter we finished tallking and
the two kids and me got back in my car and we all came straight
back to Mims. As best I can estimabe we got into Mims about
9:C0 PM, Tt has been pointed oub to me that this means I would
have had to drive from Daybona to Mims in a half hour, & dis-
tance of 48 miles. I®m sure I couldn®%¥ have made it in thab
short. o time., I may have gobten to Daytona earlier than I
estimated before. I do recall the sun was just @bout to seb
vhen we got there and it wasn'h entirely dark. That would mean
we left Daybona earlier. I am fairly certain, though, that
we got back to Mims about 9:C0 PM.

e dropped] | off at her home
and the rest of us{ nd me, came down into Titus—

ville. It takes about 10 minutes to get to Titusville. We came
down the new highway from Mims to Titusville.

1As soon as we gobt to Tibusville we drove right to the ¢
1iquor store, the Iucky Package Store on South St.|
went into the store and bought a pint of liquor. I sbayed
out in the car. They came oub with the pint and got into the
car. Before they gob into the car they drank about 1/2 of the
pint and brought the other half into the car.

wThere was nobody else around the storee
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wI estimate we got to the liquor store about 10:CO PM be~ b7C
cause the store was about ready to close up. I know this be-
cause I s e lights in the store going off. I remember
saying to tlooks like the store is aboub to close up
because the lights just went out.? '

mAfter| |zt into the car the only thing
they szid was *lebts go home. |said thate

uAs soon as he said that I started the car and we went
right back to Mims. I drove straight back on the new highway.
At no time did I drive on the Old Dixie Highway that passes
right in front of HARKY MOORE?'s house.

"On the way back I said nothing. |were
talking but I don't know whalt they were talking aboute I wasgn't
paying any attention to them.

was drunk because he was singing and stagge ing around.
I remember| Jtelling him to, ¥straighten up, man.t

was not drunk. This was the only drink I saw eibher of them take
while they were with me.

wAb no ime did I hear anyone say anything about a car or
$ruck being parked in a grove. I did not see a car or truck parked

anyvihere myself.

At no time that day was I anywhere near HAREY MCOREt!s house.
At no time was I on the 01d Dixie Highway that day.

I never heard the bomb go off. The first I heard of the
borbing was the next morning when T woke Up.

wifhen we gob back to Mims I dropped] |ozs
at about 10:05 PM. I got home and was in bed at about
10:20 PM. | _

wI had nothing to drink all day and nite.

x
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oI have read the above for page hand writben statement aloud
and i know et they say. this statement is true as best i can re-
member .

n/s/

/s/_BOBERT 7. NISCHWITZ 3/27/52 S.A: F.B.I.
/sl |3/21/52 Seho FuBoLom

«on ws s em e

wMarch 27, 1952
Tbusville, Fla.

"I.l | | make the following voluntary stabement to
ROBERT T. NISCHWITZ ahd] | who have identified
themselves to me as Special Agents of the FBI. No threats or
pramises have been made to me ‘to make this statement.

nl aml_lyears old. I was borq |at Mimse
I am married to| | I live at Mims.

he

ternoon Christmas Day, 1951, my

and me all went
to Daytona. I.dont know whabt time we all left. I do remember
we stopped to gébt a half pint of liquor ab Mr. BOBs liguor
out 3 miles above Mims on the main highway to Daytona.
ind T drank it somewhere between Mims and Daytona and
Threw the bottle out of the car<[  was driving the car.

nI remember the Iights were on when we gob to| |
relatives house in Dgytona. Their name is| |and They
live on DeSobo street in Daytona.

 rifhen T?_m_thm_w dropped of7] |
| |and the [and I went to a beer

pavior nearby. We all three, had a beer and I remember playing
g couple records on the juke box. We must have been there aboutb
15 or 20 minutes more or less. ‘
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iijhén we left ¥here we came straight back to fhel |
house, went in and ate. I had only one i 0
had a sandwich. | |a'be a full dinmere.
had already eaten.

mifter]  |and I finished, he] |and
T went into the front room and talked. The rest of the people
were around the house somevwhere. Nobody left the house until
#e all left to go home. I don't know for sure bub we might
have been there two or three hours.

wWhen we left the same ones came back togebher and we drove

straight to Mims. When we got back we dropped| |
| land the[ ] at myl |houses I
figure this must have been about 10:30 FH br-11:CO PMa

L) on _as we dropped them off we came down to Titusville,
and T. We came down the new highway.

was driving. When we got to Titusville we went right to the
1iquor store on South.St., the Iucky Package Store.

tifhen we gobt there] |went, into the store and bought
the liquor. I saw| | who ran the place then and
another woman I can't recall inthe store. The door was closed
Bub there were dim lights on in the store. We paid $2.95 for the
. pint of Burbon Delux. )

| |brought the pint out and gave it tol land me.
T donth remember if he gave it to me or tol I __ldrove
on slowly and| and I opened the pint and each drank from
it. We finished it off about two or three blocks a and threw
the bottle out of the car near the church close to |
house. » . .

nwifter that I remenber te,]]jng: to go on back to Mims
by the (ld Dixie highway because we didntt want to get caught with
Iiquor in us on the new highway. I remember passing and seeing
thé baseball park and sbtands on the Old Dixie. By that time I
was drmk and dontts remember anything except that] |took me
and ek to[__ | house. I don'E kmow whab
time we got there.
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it no time do I recall seeing a car or ‘truck anyiwhere along
the way. I do not recall saying anything about a truck or car be-
ing in a grove anywhere along the way. I was drunk and don't
tenember, anything. I never said anything to anyone at any time
after that aboub seeing z truck or car that night.

nI never heard the bomb go off. I didn't know anything '
about the bambing until the next morning when my | b6
told and me about it. bIC

#I do not remember seeing any lights along the way back
to Mins.

tThe ve four and a fraction page statement in the handwrit-
ing of SA| |has been read tol by SA

Frequent pauses were made to aek| [if he understood what
was read to him. Each time he signified ko understood and that
what was read him was true. ted he is able to read
and write only a Iittle bit, having gone through the 4th Grade
only. At the conclusior of the reading he was asked if the
statement was true. He stated it is.

n/s/

< /s |sa; FBI. 3-27-52 |
/s/ ROBERT T. NISCHWITZ, Sehs F.B.I., 3/27/52v

Turing the course of both interviews which were separately con-
duéted, the inconsistencies existing in the statements of both individuals
were pointed out to them. Each steadfastly stuck to his own particular
story. Neither could furnish auy reason why ore or the other was lying.
The gtatements furnished by| as obtained by Special Agent |
I | of the Dallas Office on March 4 and 17, 1952, were
also pointed out to | | Again both insisted the stordies they
furnished the interviewing agents were true.

noted that:tis at the present time planning to return -
to Mims in the near future to take up residence with him.
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One point in common was nobed in all three statements, that all
agreed they purchased liquor abt the package store located in the colored
quarters in Titusville. Through questioning it was determined this store
is known as the Iucky Package Store and ab the time the purchase was made

the store was operated by one akal her former
married nare. It was nobed in bherstatement furnished by that the
bar had closed at the time they arrived to make a purchase. stated

he commented that the store was aboub to close because he saw the lights
going out.[ ___ |was unable to recall anything about the bar closing.

emphatically denied that the Lucky Package
Store was open Christmas nighte. She stated the store closed around midnight
the might before and did not reopen until the morning of December 26, 1951.°
Tn this comnechbicn it will be noted that local law in Titusville requires
all liquor dispensing stores to be closed on Sundays and holidays. The
possibility therefore exists that| | ¢id in fact sell a bottle
of liquor to the] |and is afraid to admit it in view of the local
lawe.

Night patrolman | Titusville, stated he was in the
neighborhood of the ILucky Package Store the entire evening of December
25, 1951, in the company ofl | present colored Depuby Sheriff

of wmtyo Both | | and| | said they do not recall seeing
the |in the neighborhood that evening. The noted, however, that
it was entirely possible for them to have missed thetlif they were
in the neighborhood of the package store for a few minutes only.

Following the interview with lhe agreed to accompany
Agents along the route they took that might in returning from Titusville to
Mims. Starting at the Iucky Package Store which is located on South Street
just east of the railrvoad tracks the[ | car headed west over the
tracks to the first sbreet intersecting South Street on the west gide of
the tracks which is Dummit A . At that point the car turned north to
Tropic Avenue. According to | 5+ was at the cornmer of Tropic and Dummit
Avenues that he and| | finished drinking the liquor and threw the bot~
tle out of the car on the front yard of the church located at that cormer.
From that point they headed west on Tropic Avenue to Park Avenue which in
#urn becomes the 01d Dixie Highway on the outskirbs of Titusville. From
there the route continues straight up the 01d Dixie Highway north to Mims,
past MCORE®s house. '
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U; i Mims at the confglgtign of the above retracing

of the route mother-in=1awr was interviewed

at her home at Mims in the presence o He wes requested to maintain

silence durine this interview shates that the party consiste

ing o |and, her | |and

[and herself left er slvker?s home in

Daytong Beach sborbly arter 0:00 P.M. December 2¢, 1351, to return to Mims.

stated she was fairly certain of this tiiw because she recalled

glancing at a clock in her sicter?®s home at the time they left and she re-
called it was shortly afber 8:00 P.M. they left. She stated they returned
to Mims at a leisurely rate of speed and she was unable to recall exachtly
or even approximately what time they arrived at Mims.

Upon their arrival ab Mims she and| | andl |
were dropped off at her home and nt on, supposedly
to the truck stop.in Mims in omwf long distance
telephone call to Slayton, Texas. stated she had no way of

knowing how long the three were away. She did recall, however, hearing
the bomb go off while they were away, although.she was ungble to state how
long after they left or how long before they returned. the bomb went off.

| iJ wags not interviewed
inasmuch as investigation has disclosed that she i3 zeble-minded.

Tn comnection with the above stabtements it will be noted that

| a1l statc they did not hear the bomb go off; while

pr— ]

|stated she did heme ib. Previous investigation in this case

has disclosed numerous persons located in Tibusvilie at ‘the Gime the bamb
went off who stated they di6 nod Lear the explogicn. On She other hand,
mmerous individuals in Mims ab the bime stabed they 33d near ‘the bomb
distinctly. The possibility therefore exists thatl ]
were actually in Titusville at the time the bomb went off inasmuch as all -
three ate in agreement they did ndt hear it. In addition] _]ab the -
time of reinterview stated they msy have passed MOORE?®s home around 11:00
P.M. or later, some forty minutes or more afficr toe bonbing occurred. Also
in this connection it should be noted thab |

Titusville, and| Jof Mims, as praviously reporved,
were directly in front of the MOORE residence at the time of the explosion.
|at the time of interview stated neither he n01:| saw any
automobiles during their trip to Mims.

4
"
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In an abtempt to identify the ocar or truck reportedly seen vy |
was

|in the grove it will be reealled that

driving his father®s truck and informed Dejaui_-,_z Sheriff| [of tHe
whereabouts of the bombing duning the time war asbtenpting to locate
the spot where it had occurred. [ lon reinberview un Harch 28, 1952,

stated that immediately after he had told that the bombing had oc-
eurred at the MOORE residence he followed Sx. alwg the road leading
into the MDORE yard and pased his truck imm igbely in front of the house.
about 200 yards from the Uid Dixie % fhjjey,_ tated he turned oub
the lights and accompanied Lepuby] in the latterts inspection of the

bambing. A few minutes after he arrived and looked around he got back into
his truck, contimied on around the road back to the 0ld Dixie Highway and
from there to his place of business at the new truck stop located on the
main highway in Mims.| |stated he recalled seeing no cars pass along
the 01d Dixie Highway during the time he was in that vieinity,

of Mims wms reinberviewed to determine iff |
[is identical with the individual known to him as ROY and who
told him of an incident wherei supposedly overheard two white persons
at the scene of the bombing discussing two Ford aubomobiles; one grey and
one black., that suppose had been seen in MOQRE?s orange grove the even=

ing of the bombing stated the name was not
familiar to him bubt that he new ROY lived with one| who was
also known asl ]and that he resided in a house immediately back

of the cold drink stand on the south side of South Street in Titusville which
is just as one enteres the colored quarters on the east gside of the rail~ .
road tracks. He stated the ROI known o him is employed on a bridge in

New Smyrna, Flordida.

I | eka | wes interviewed in the same house
as that in which]| [1ives. She stated| is the only
pan who resides in that houss, that he is known genevally as and thabt

he is employed as a bridge worker in New Smyrna, Florida.

On reinterview] |again stated he had no knowledge
of any white persons saying that two Ford cars, one grey and one black, had
been seen in the grove in front of MOOREfs house the evening of the bombing.
He also stated he did not recall ever having made such a statement to anyone.

was reinterviewed for the purpose of debermining
the identities of the two persons in Mims who reportedly saw a car near the
victims?. home the day of the bombing and who had denied this informabion
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to FBI Agenbs] _ |at the time stabed he had evidently failed %o make
his sbatements clear on initial inbterview and that the two individuals he
had in mind time he made the stabement were| fand | |

was unable o furnish the identitics of the individuals

wno had furnished him this information or other information previously re-

ported; stating that it had come to him through general street talk and

he could not recall the nemes of the individuals whe had told him. Accord-
ing tolj this informsiion was of general knowledge in the community

and he was unable to identify its original source.

stated he was unable to furnish the identity
of the persons who had given him information concerning the coumty pabrol-
mants car having been seen in the vicinity of MOORE®s home, stabing thab :
same had been general talk in the colored quarters at Mims., As has been
previously repor"oed: stated he had heard through| | of

Mimg that two cars, black and grey Fords, bearing Brevard Iicense tags, were
seen near the MOQORE residence the evening of the bombing. Subsequent inbere
views wi“bhl |and have been set forth above.
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The follewing investigation was conducted by Special Agents

and ROBERT T. NISCHWITZ on March 26, 1952, at Groveland, Florida.

BASIS: Meyor ELMERWPURYEAR interview=d to ascertain
if he could furnied information regarding MOORE?!s
activity in and around Groveland in regard to the
Groveland Rape Case.

=t

ELMER PURYEAR advised he had never heard of HARRY T. MCORE being
in or aromd Groveland at any time. He stated the first time he heard of
MOCRE was the day following the murder at Mims. He advised he owns con-
siderable property in the negro quarters of Groveland and that he has re-
Tiable sources of information living in the quarters. He has nover heard
them mention MOORE in one way or the other. He stated thabt if MICEE had
been in Groveland and spoken to the negroes there he was sure he would have
heard aboubt it. ) ’

The only information he recalled coming from the quarters was
that the negroes themszlves had ecriticised the NIACP for spending money
defending guilty people and n~t btrying to advance the negro race.

Mr. PURYELR stated there was no Klan achiviity in or around
Groveland ab present. A couple years ago he had se=n handbills published
by the Klan and heard of a cross hurning somewvhere betwsen Groveland and
Tavares but had no other informakion regarding ¥lan activities in the area.
He stated he had been a Klansman but had dropped his membership aboub
six years ago because of the low caliber people they were allowing inbo the
Klan. This was prior to the Gm veland incident and he had heard of no Klan
activity since then. He stated that during his Senure as a Klansman he
had heard of no violence or ride being participated in by its members.
He stafed he doubted any of the local people around Groveland would have
had any incentive to kill MOCRE, regardless of his alleged activibty in the
Groveland Rape Case.

Tt is to be noted that Meyor PURYEAR was of valuable assistance
in the pest when Bureau Agents conducted preliminary investigation of the
riots in the Groveland Rape Casee.

P
4
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The fo]lovﬁncglrimsji@ﬁm_uaﬁ conducted by Special Agents
ROBERT T. NISCHWITZ an on Maxrih 25, 1952, at Winter b6
Garden, Florida. b7C
' b7D

BASIS: Confidential Informant T=2 conbacted in
an _effort to ascertein the present whereabouts
of] and her present husband.

%

Gonfidential Informant T-2 advised thatl_l_|_|ha.d married
ond _ |five or six weecks ago. He stated that was_until recently
a soldier stationed abt the Orlando Air Force Base.| | are now
living somewhere in Virginia. He obtained this information from| |
who had talked with| | who was in Winter Garden for a week-end

visit and mentioned to her that she had received a letter from her daughter
in Virginia, the exact loeabion not stated.

Staff Sergeani:| | Vaited States Air Force Bases :
Statistical Section, Orlando Air Force Base, checked records which reflected
that| |had been serving in the Army at the base as a Private

1/c until Merch 5, 1952, at which time he was separated fro_mhiele
The records reflected that| |held service serdal numben
and his home addre 1isted asl | Virginia.

It was noted that) igave. ‘the following .m.uajhi!wl
uld be contacted during a lsave in 1951:

Virginia. He was a former member of the Headquarters Service Company, 831sth
Engineers Aviation Babtalion. ‘

There was no record of his having been married nor of his having
applied for an allotment for his wife. Sergeantl  pdvised that it
would have been impossible for] ___ |vo have obtained an allotment for a
wife if he had expected to be discharge in five or six weeks.

\
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The following investigation was conducted by Special Agents JAMES
P. SHANNON and FRANK F. MEECH on March 22, 1952

Y 9
o
BASIS: Confidential Informant T-1 t‘elephonically
conbacted the Orlando Resident Agency and requested ’ b6
he be interviewed by Agents. b7C

b7D
WEk

Confidential Tnformant T-1 advised thab one|
a whibe man assigned to the Naval Air Station at Sanford, Florida, was an
eye-witness to the besting of LUTHER COLEMAN at Winter Garden and had told
might patrolman WILLIE WELCH, now deceased, the identity of one of the
aubomobiles involved in the incident. ;

When T-1 was advised that witnesses were unable to place FBARL J.
BROOKLYN at the scene of the ineident he insisted| |
of the Davis Drug Store in Winter Garden definitely saw and spoke to BROOK-
IYN behind the drug store where BROOKIYN had run after b ing left on the
sidewalk following the beating of COLEMAN. He said that if |
denied seeing BROOKLYN that evening it was because he is 'a business man 1in
toun and must live with these pesple and therefore would hegitate to make
any sbatement which he might hate +to back 1ip In fesbimony.

Tt is o be noted b this point thab]| |has been gon-
tacbed and did deny seeing EARL J, BROOKLYN on the night of February 6,
l9§l , when LUTHER COLEMAN was beaten.

7.1 furnished the following information of interest to the MELVIN
WOMACK shoobing. DORA MAE MOSBY with whom WOMACK had been living and who
would possibly be able to identify the men who came for WOMACK is presently
residing at 170 First Street, Troys New Yorke

When questioned about the shooting of WILLIE McCOY which occurred
on February 20, 1949, T-1 insisted the deceased negrots name was WILLIE
VINSON and that he was known by that name to people in Ozkland and Winter
Garden. He understood that three white men picked up WILLIE VINSON from a
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two story juke joint in Oakland on a Saburday afternoon and after going
shout two blocks shot him and rolled him out of the car. He recalled this
oceurred just after ] was installed as sheriff of Orange County.’
Tt was his understanding that the death certificate for this negro read
udied of a broken neck®. He also understood a negro who was related to
WILIIE VINSON and who made notes of the incident and should know all aboubt
thelkilling of VINISON is f Oakland who is a

for

Regarding various individuals of interest to this investigation,
T-1 furnished the following information. ‘

Years ago CURLY BELVIN was involved in every whipping or terrorist
activity in the Orlando area. It was the habit of the police to wait ab
his house for him to come home after someone received a beabing. However,
for the past four or five years CURLY BELVIN .has not been involved in any

\ BTIL BARDEN who formerly opergbed a cafe near the First National
Bank in Winter Gerden and now drives for the Patrick Packing House, used to
be in the Klan for years but has nobt been there since 1948. To the knowledge
of T-] BARDEN was not involved in violence. )

MOSE BRYANT was on the Klokamn Committee for many years bub
never actually went out on a ride and was not involved in the violence.

As far as he understood,| |has never been a member
of the Klan. ’

ROBERT "BOE;@EQQ who lives between Winter Garden and Oakland
has been an invalid -siffering from heart disease for the past two or three
years and therefore has not been active. TYears ago he was a member of the
Klan but the nature of his activity was unknown to T-l. . .

I luas and still is a close friend of EARL J. BROOKLYN
and has been on a wrecking crew with the Klan operating in the ‘Winter Gar-
den area. )

T-l does not believe tmtl:lknows anything about the
terrorist activities in Winter Gardens
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RAYMOND G. HOWELL who was the Great Titan of the Klan in the Or-
lando area under Captain| at one time is a very intelligent

man who became involved in shady handling of the finances of the Klan and
was suspended at one bime.

| was a parbicipant in the threateming of| |
for Naving megroes in a shack near his home in the Lake Mann section of

Orlando. has told T-1 that the top individuals in the recent
cking crew of bhe Winter Garden Klan are] |and] |
considers|_____ Jas one of the best vlo 1 on g yregking erew
that he has ever seen in the Winber Garden area. is the

smart man in the wrecking crew who does most of the ¢asing and would know
envthing that was going on ix the Klan in the way of violence in Winter
Garden | has also told T-1 that bhe federal govermnment and the

FBI has absolutely no jurisdiction in any of the terrorist activities in

the Orlando area and that if anyone were arresbed he would have to be turned
over to the county authorities. He has boasted that he might get two or
three individu, and pull a job right under the nose of the FBI. He told
T~1 that afteq |became sheriff the Klan had nothing to worry

aboute

Late in 1948 aiterlzdlbail;lzﬁeen elected sheriff, twelwe
Klansmen, including T-1, reinstalle in the Winter Garden Klan in
a ceremony held at the funeral home of F. E. LOOMIS in Winter Garden.

| |was suspended or banished from the Klan in 1947
for misappropriating some barbecue moneye

The Klan in Winter Garden believes that ROY GUDGER has been fur-
nighing information to the FBI., T-~1 believes ROY GUDGER would double-cross
his own mother for $5.00. . The Winter Garden Klan has been worried aboub
what information Constable| luight have furnished the FBI.

According to \T—l,lZlneve‘r did anything bub ¥alk as far as
terrorist incidents were concerned because he was never physically able to
participate in a ride. i

EARL BROOKLYN is supposed to have told] | that

did not have to go back down to talk to the FBIL if he did not went to.
is supposed to have told BROOKLYN that he would go and speak with
the FBI whenever he was invited.
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harher shop in Winter Ga

who told

The only information T-l has regarding the beating of
at which he heard only a few weeks ago while he was in|

;‘deno 4
hat he

by FBL Agents concerning thel beating.

WILIARD SMITH was one of the loaders in the

w- 95
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‘The following investigabion was conducted by Special Agents

giRANIde. MEECH and JAMES P. SHANNON on March 6, 1952, at Winter Garden,
OrLd& e ‘

BAST | formerly

[ reinterviewed in order to obbain additional
details concerming the beating of[ | to exhibitb
additional photographs of Klansmen and to develop, if
possible, suspects who might have been involved in that
incident.

ik

| |advised the locale of his beating was in the yeung
grove near the top of a hill just before reaching Black Lake. This local-
ity has been described previouslys.

When questioned as to the possibility of WILLARD SMITH's implica-
tion in his beating rirmly denied such could be possible inasmuch
as SMITH was his best friend and that at no time prior to or subsequent to
the incident did he show any indication of being involved ] was
visiting no was at that time residing temporarily at the SMITH
home. The Vvisit was sponbaneous and therefore could not have been known. to
very many people. He had not been in the habit of visiting very often -
because he had been working at night for] | It should be noted
he resigned from that employment ab 6:00 P.M. that date. He believed he
left the SMITH home well before midnight on the evening he received his
beating and because his car was headed toward the grove he proceeded to
leave by that route. He recalled they had heard voices from within the grove
as though a car was stacle.| lwas worried at the time because she
expected trouble from |i‘rom whom she was geparated.

The nyankee talkingw individual who held the gun on him ab the
time of his beating could not be identified b |from photographs of
Klansmen in the Orlando area. He described this individual as 5t10 or 11w,
140 pounds, having thinning sandy or reddish hair, slightly curly, with
possibly a receding hairline ¢r high forehead, possibly from Penngylvaniae
The man who was sharp-faced wore GI white-gold frame glasses, an wndershird,
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poss::Lbly khaki, trousers bub no habt. During the time this man held the gun
on him he talked as though he e interested in stressing the point that
he was tough and bad and told| [he would shoot him if tempted.

|advised she could not believe WILLARD SMITH was
in any way involved in the beabing of] | She stated SMITH, who
was formerly a very good friend of] Jand had always been her
friend, used to belong to the Klan bubt became disgusted with it because
of its being used by certain individuals for their own interest ue_rlxo
longer is associated with the Klan. He tried to sbraighten oub at
the time they were having marital difficulties. Prior to the peat-
ing she had stayed at the SMITH home from four to six weeks while obtain-
ing her divorce from| |

She stated the night after| |received his beating WILLARD
SMITH made a telephone call to[__ [telling him that whab had
happened the night before had hebter not happen again. SMITH!s tone of
voice was very angry and apparently when nied any knowledge of
what SMITH was talking aboub, SMITH stated knew what he was talking
aboub and it had better not happen again. She wnderstoo still
denied any implication.

During the years she was married to| |he used to
come home after prowling around all night and would warn her not to tell
that he was out the previous night bub to say he was at home. - He made
trips to Tallahassee to see the governor, allegedly on Klan business and.
frequently travelled to other cities such. as Miami, Tampa and Jacksonville.
She used to head _____ Jtalk about fellows in the Klan in Wildwood. He

used to make trips to Wildwood to seel |the Grand Dragon, and
would leave her with| |while he an |made side trips or
visits on Klan business. Dr. SAMUEL GREEN, the leader of the Klan from

s h%
When questioned abow 5 Gho only OTMation they

could furnish was that he used to wear old laced boobts and work pants.

The available photographs of Klansmen were exhibited to |
I:lbut he was unable to identify any of them as being among his assail-
anbs.
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The following investigation was conducted by Special Agents
FRANK F. MEECH and JAMES P. SHANNON on March 21, 1952, ab Ocoee, Florida.

BASB : Inbterviews conducted in effort to identify bo
large woman, possibly] Jwho received a bic
beating from Klansmen and to idenbify the incident

whereby two women, allegedly school teachers from

Ocose who had been bathing nude at Fish Lake, were

beaten by Klansmen. )

H

. WILLARD SMITH had described the residence of thel las be-
ing on a street east of the railroad tracks and the Prst street east of
the main hard road in Ocoee. Conbach was made at the described residence
and it was learned it was occupied one[ ___ |who claimed he has resided
at that address for ten years. | stated the onlyl  lfamily he
knew in Ocoee wad ]

It bgerved that| |[in no way resembles the
woman vic’oiml 'descx‘ibed by WILLARD SMITH.

| | was interviewed to ascertain if he knew
a woman named| [who received a beabting or if he knew of any ingident
in vhich a person received a beating under the circumstandes described by
WILLARD SMITH. He advised he _knew of no such ineident and, in fach, the
only woman known to him name was a tall thin woman who had no grow-
ing children and resided in an old company house west of the railroad tracks
and who had left Ocoee over ten years ago. He had never known that woman
+0 1live in the vicinity of the house described to him as previously des-
cribed by SMITH.

He vaguely recalled thabt years ago several women school teachers
were whipped for bathing nude in Fish Lake just outside Ocoee. He believed
some policeman from Orlando was involved in that incident but could not
be more specific and could not recall the time other than that it was six
to ten years agoe.
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acting postmaster at Qcoee, who has Ijesided
i1 Ocooe all her ITife was unable to furnish any information that would
assish in identifying the above described incidents.

| | proprietor of a drug sbore and formerly a depuby
sheriff of Orange County until about 1948, was unable to furnish any in-
formation regarding the incident involving two school teachers but stated
he recalled an incident in which a widow received a beating. He could

not recall her name bub believed sved in a house near the tracks
(possibly the same as described byi | |mentioned

that there was a strong organization in the area (bthe Klan) and that it
would not have done him any good to investigate thab incident or any other
incident of a berrorist nature.

Tt was evident was in fear of the Klan.
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The following investigation was conducted by Special Agents
JAMES P, SHANNON and FRANK F. MEECH on March 7, 1952, at Orlando, Florida.

BASISY | of Orange
County; Florida, until the end of 1948, inter-
viewed regarding the Clarcona incident in which
a woman and her daughter were flogged, and about
any obher terrorist incident and the terrorist
element in the Orlando area. '

St

who presently resides abt Pinecastle, Florida,
was inberviewed at the Orlando Resident Agency and furnished the following
information.

Regarding the incident in which a woman and her daughter were
beaten at Clarcona, Florida, he said the incident of the flogging started
in Ocoee and the women were carried to Clarcona where they recelved the
flogging. He ascertained the identity of about four of the white men who
were responsible although he was not able to prosecute them because the two
white women witnesses had promised to testify but had left the county with-
oub signing a complaint against the men.

He observed that while he was sheriff the majority of persons
in the county behaved themselves but there were about four or five who
took advantage and behaved like hoodlums.

When instant case i ing the bombing and killing of HAREY T.
MOORE at Mims was explained tﬁtogem&her with the statement that two
men had been identified as being in Mims inquiring about MOORE prior to
the bombing] _______ |made the observabion wthey live in Winter Gardent,
indicating it was his belief that if there were any terrorist acbivibty it
would originate in a place like Winter Garden. S

Tn further discussing the Clarcona incident he advised that the

two victims had racogni nts and had identified all

four, among them bein characterized as
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a "sorry sooundrelt, the ringleader of the oubfit, a.nd| |He was

unable to recall or identify from available photographs the other two men
identified by the women. He sbabed the results of his investigation were
kept by him in his personal file and after his defeat in the 1948 election
he had destroyed the file. He believed that the two unrecalled individuals
came from Winter Garden and Ocoee. \

After he realized he would be unakle to successfully prosecute
the four men he called them into his office and threatened them with the
penitentiary. Thereafter reaigned from the Klan; however, he
believed that even ifl  [is nob a member of the Klan he still knows
what is going on at Winter Garden insofar as terrorist activities are con-
cerned. It was his belief that uld be the weakest man in the
terrorist group in the Winter Garden area.

EARL, BROOKLYN, although not involved in the Clarcona incident,

lled the gang of tervorist Klansmen. TILLMAN BELVIN andl |

‘were also in the terrorist group.] |believed there were a few from

the Apopka area who might have been involved in terrorist activities bub
he was unable to furnish any names of the persons he suspected. He stabed
a man named was a vicious person who was probably involved in the
Glarcona incident. He recalled that this man operated a grocery next to
the Ocoee Post Office.

MOSE BRYANT was *t.he +town marshall and mayor of Ocoee and knew
vwhat was going on.

| |used to be engaged in berrorist activities but was
probably quieted down as a result of the murder case in Tampa in which he
ang | |were brought to trial.

| |of Winter Garden drinks quite a bit, does not have
too much sense and should know what is going on in the Klan in Winber Garden,

I who operabtes a grocery ab Winter Garden should be
a man who.mwould be able to furnish information aboub terrorist activities
in that area.
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When questioned about| |and his associates; persons

in the Sanford mea:a?m@mumYD HATCH was a bootleg fish-
erman of Sanford who fished with around the Mims area and
along the St. Johns River just west of Mims and Titusville. He believed
that _|of Sanford would know of the activities of th

group. He had never know of any of these bootleg fishermen using dynamite.

advised he would abtempt to recall the identity of
the obher two, men involved in the Clarcona incident and the names of the
two women vichims who were involved and would furnish same to the FBI.
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The following investigation was conducted by Special Agents
ROBERT T. NISCHWITZ and JAMES P. SHANNON on March 31, 1952, at Oeocee,
Florida. .
, b6
N ,,'«"' b7C
BASIS: RAYMOND GLENN HOWELL, former Exalted Cyclops :
of the Orlando Klavern and allegedly closely associated
with interviewed.

e

RAYMOND GLENN HOWELL advised he first joined the Xlan in 1945 and
that he dropped out in March, 1948. He was not sure of the exact date
but believed March, 1948 was most nearly correct. He stated that at the
time he quit he had just temminated his temure as Exalted Cyclopse. He
advised he had no particular reasocn for dropping his membership bub that
it wes a series of events coupled with his age thab caused him to drop
his activities in the Klan. He stated at the meetings members would bring
up matters, debates would start and when the meeting was over nothing
wuld have been accomplished. He began to believe that it was a waste.:
of +ime and that he could accomplish nothing. He denied his attitude had
anybhing to do with the election of officers of whom he disapproved.

‘Upon thinking over his membership he decided he was a nmember from
1945 o 1949 and not 1948. He claimed he could not remember too well because
of the lapse of time. He emphatically denied he was a member of the organ-
ization in 1950 and stated that he was not secretary of the Klavern that
year. He furbher stated that during his membership he held the following
offices: Exalted Cyclops, secretary and night hawk, the person who stood
at the door to btake the password.

HOWELL stated the Klavern to which he belonged at Winter Garden
was affiliated with the Florida Klan and later the Association of Georgia
Klams. He said the group met on Monday nights in the frame building on
Iake Sherwood. The concrebe block building was being constructed at the
time he joined. To his knowledge there was no other Klavern meeting in
the building on any other might of the week. He admitted that on occagion
he visited the Apopka Klavern bub did not say how often, who he saw at the
meetings or when they visited. : .
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He advised he knew Dr. SAMUEL GREEN but said nothing else about
their association. He stated he was not instrumental in organizing the
Florida Klan, that it was in operation when he first joined.

HOWELL claimed he was never banished or suspended from the Klan
at any time. He denied anyone approached him in the last few days to
warn him to say nothing to Bureau Agentse. )

He advised that at no time during his association with the Klan
did he participate in any type of violence nor had he heard of any violence
plarmed. He insisted he did not approve of such tactics and that at no
time &id he hear the name HARRY T. MOORE mentioned at any meetings. He
did not hear of any occasions when floor plans were displayed to any members
in Winter Garden or Apopka. He never heard of MOORE until after his death.

Then he read about it in the newspaper. b6
He claimed he never took a trip with |on Klan

business throught the state of Florida. On one occasion he ook a trip to

various parts of the state on Klan business but he denied went with

im op this trip as an official representative of the Klan. Rather,
was hired to furnish the transportation.

When questioned about EARL J. BROOKLYN he immediately advised
he Had taken an oath and would not mention any member of the Klan. He
stated BELVIN, BROOKLYN] lwere splendid fellows but he would
not comment furbher on them. When asked if BROOKLYN ever visited the Apopks
Klavern he refused to answer.

He insisted no violence occurred while he was in the Klan and
he heard of no violence in the Winter Garden area, It was pointed out to
him that almost everyone in Winter Garden had heard of acts of violence in
the area and such were still topics of cdonversation. He then admitted
he hdd heard of some but knew nothing other than what he read in the papers.
He stated that about ten days previousl; |had approached
him and asked if he were interested in buying her baxi stand. He asked )
why she was selling oub and she told him her husband wanted to get away from:
Winter Garden. In response to questioning she told him of the severe beating

had received some time ago. He stated this was the first he

heard of the beating.
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he was nobt a close associate of | He knew

y bé
b7C

He claimed he was not in Groveland during the riots. The only
time he was there was years ago when he helped build a church and the

d had worked

only information he had about the riots was from the neWSﬁapers. He stabed

whth hin as|

vation and interrogation:

on a job but that was some time ago.

The following is a description of HOWELL as obtained from obser-

Nario-
_Age--

Birth date.
Birthplace

Height
Weight
Hair
Eyes
Wife

Daughter

Address
Parents

Brothers

Sisters
Occupation

Previous employment

n

0 ¢ s

RAYMOND GL};@%{OWELL
’_50 T

fogust. 23,1890
-YWaynesvilley »North«.Carolina,,wﬁ
5801

140

rown, greying, mostly bald
blue,, wears rimless glasses

Mmraad Dalton, Georgia, 1929
| |employed First
NatioBal Bank, Orlando .

- Box 953, Ocoee, Floride
FLLIS JEROME and LULA VINSON HOWELL,
both, deceased

| Asheville, North Carolina

Brevard, North Carolina
Haywood, North Carolina

| Miami, Florida
cab driver for | :
carpenter for Phillips Industries;
Orlandos
operated small loan business in

Knoxville, Temnessee, 1931 and 1932

Former residence Ocoee and Winter Garden, Florida,
12 years;
Bustis, Florida, 18 years
Military record ' Uo Se Army, 1918
ASN ' 1332609
Scars and marks 2 moles, one right side forehead,
— one right side temple
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The following investigation was conducted by Special Agenbs ROBERT

T. NISCHWITZ and| fon April 1, 1952, at Winter Garden,
Florida.
BASISH | reportedly past Exalbed

Cyclops of the Winter Garden Klan, interviewed con-
cerning information he might have regarding instant
case and suspects in instant case.

EixiT

_ advised he is presently the Exalied Cyclops
of the Winter Gardeh Xlavern of the the Association of Georgiz Klans. He
stated he was not the Exalted Cyclops in 1951.

At the begimming of the irrterview:I stated he was relying
on his oath as a Klansman and would not divulge the names of members of
his Klavern or other Klaverns. He advised he would assist interviewing
Agents in any way possible buk he would not reveal names.

He advised that he had no information in regard to any acks of
terrorism that had cccurred in the Winter Garden~Orlando-Apopka area. He
stated he knew nothing about them other than what he read in the papers and
what was discussed in the streets. He adwised that in the MELVIN WOMACK
killing he served on the coroner®s jury and asked for an autopsy to ascer-
tain the exact cause of death. The coronerts jury did a little investigat-
ing and failed to find out what WOMACK had done in the community to cause
anyone to take his life. They found no reason for his murder.

I |advised that at no time had he ever heard HARRY T. MCORE
discussed in a meeting of the Klan nor had he ever heard of house plans
being displayed at a Klan meeting or immediately following a Klan meeting.

He stabed that he was not a man of violence, that he considered
himself an upright citizen of the commmity and that if he had any knowledge
that such acts of terrorism were going to take place he would have notified
‘the law and let them handle the situation.
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He stabed that if he thought any member of his organization were
involved in any of these acts of terrorism he himself would drop out of
the Klan and do all in his power to see that such acts were stopped.

He advised that he knew EARL BRCOKLYN but that he would not say
whebher or not EARL was at any Klan meetings and further stated he knows
him just to speak, is not a close friend and as far as he knows BROCOKLYN
he could say nothing derogatory about his character or activities. As far
as TILIMAN BELVIN is concerned] __ Ftated he had met him two years
ago but knows very little about him, He claimed he has seen neither
BROOKLYN nor BELVIN at a Klan meeting. He stated he knows J. B. JOHNSON
slightly and refused to say whether he was at any meeting of the Klane.

i

He refused to comment on merely
- stating he knew them. Y
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The following investigation was conducted by Spec:lal Agen’ss|:|
|:|and ROBERT T. NISCHWITZ on Merch 28, 1952, at LaGrange, Tiitusvilles
Florldao

BASIS: interviewed to ascertain
any information in his possession regarding instant
bombing, and to ascertain his wheresbouts and the
whereabouts of] |on Decem~
ber 25, 1951. '

i
| |stated he had been visiting at the
home of [during the afternmoon of December 25, 1951, and thal

they left for their home at LaGrange which is located between Titusville

and Mims just off the 0ld Dixie Highway. He stated he and his wife arrived
at their home shortly after 5:00 P.M. and remained there the rest of the
evening. They retired about 9:30 PM.

He stated that neither he nor his wife heard the explosion and
knew nothing about the bombing until the following morming when they wevs
told by neighbors that HAREY MOOREts home héd been bombed and that he had
been killed.

| |stated he had no information of value to instant inves-
tigation bub he would be happy to furnish such informetion should :d: cone
to his attenbion at any time in the future.
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The following investigation was conducted by Special Agents
ROBERT T. NISCHWITZ and JAMES P. SHANNON on March 31, 1952, at Ocoee, -
Florida.

b7C
BASIS| |interviewed inasmuch as he
was reportedly Exalted Cyclops of the Winter Garden
Klan in 1950.
H3

advised he has not been in the Klan for three or
four years. He/stated hig Mmbershn.p consists~of merely paying his
dues. He has not participabed in a meeting since 1948. His only reason

or his membership in that year was to collect a few votes for |
| and was merely a political move. S

He adv;‘Lsed tha{:b’ to his knowledge he is the only person in the
Orlando~Winter Garden-Ocoee area who has the name| | He knows
of no other persons with similar names in the area. ’

He was constable in Winter Garden for sizteen years bub gave up
that posa.tion to devote more bime to his grove business.

At the time of his membership in the Klan he believed RAYMOND
G. HOWELL was Exalted Cyclops although he was nob sure« He stabed he first
Joined eighteen years ago and has been active and inactive during that
time until four years ago when he dropped oubs . He advised that his menber-
ship in the Klan was very active when FRED BASS was alive bub since BASS?
death he has had little interest except along political lines in the Klane.

could not. recall when the split came between the Florida
Klans or when it went over to the Association of Georgia Klans. He stated
that one of his memberships was in the Klavern from.Winmber Garden. FARL
BROOKLYN belgriged to the same XKlavesn as he ab that time., They held their
meetings in the old Post Office Building.
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| |admitted being on one ride about fifteen years ago. He could
not recall who was with him or much of the circumstances of the ride. He |
did recall that a negro preacher and deacon were involved. They had stolen
some clothes. Klansmen took them to Spring Lake which is just oubside Ocoee.
He believed there were asbout a dozen Klansmen in the group. He recalled

that neither negro received a beating bub they were badly frightened.after

a severe talking-to. He advised he never heard of EARL BRCOKLYN being

on a ride and he never heard who was involved in the atrocities commitbed

in the Winter Garden area, stating his information about them came frcm
newspapers and rumors.

He has not seen EARL BRCOKIYN for five or gix years exceplt o
wave in passing on the road and not stopping to talk. He stated he was
never at the Apopka Klavern and could not say whether or not BROCKLYN was
there. He advised he was relying on his oath not to reveal any names of
fellow Klansmen bubt would tell all he could about any man he knew and that
he had been disassociated from the Klan so long his information as to who
is presently a member would be faulty.

| |sta’ced| |was known to him but he knew of no
activity of| in any achts of violence. He recalled no one being
killed by the Klan while he was in office and stabed only one murder was
unsolved during his temure as constable and that was when a young man,
STANLEY ROE was found shot to death alongside the road. ROPER, ac-
cording to was a white.man and his death occurred some time ago.

He did not know| lor TILIMAN BEIVIN and knew Jo B.
JOHNSON only through his sewing machine business with no knowledge of his
activities.

| |reca11ed that one year during his days as consgtable he
and sbout five others were paid to go to Tampa for the election and the
ren were deputized to keep order. They were stationed around Columbia
Drive near the Spanish quarters. He insisted they were not there to take
anyone for a ride or to beat anyone but just to mainbain order during the
election. He advised this was about fourteen years agoe. ‘

 He was not involved in the killing that occurred in Tampa a
few years later when some of the Winber Garden people were involved. He
had heard that the victim was a negro labor organizer and he recalled that
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ED SPIVEY,| |ang| |were arrested. Howsver, to his

knowledge they were not held but were released without charges being pressed

against them. He advised he did not know whether| | was im-

plicated in that particular killing or not.

Henied being an active member of the Klan after 1948. He
stated he did not care to be involved with the Klan in any mammer as he

-did not have time for it. He believed that if the Klan were operated

according to the by-laws and oath it would be a good organization. How-
ever, there were some low caliber people being accepted into the Klan dur-
ing the last few years and he did not approve of this. He advised his
grove business and his caretaking business require too much of his time
for him to belong to any social or other organization.

In 211 the time he was associated with the Klan he never partici~
pated in but one ride which he previously mentioned. He advised that
sometimes he was approached by one of the secrebaries or treasurers and asked
if he were going to pay his dues, ~If he had the money in his pocket he
paid up for the year but if not he did not pay. He again insisted the
latest year he had any active association in the Klan was 1948 and that only
for political purposes.

| advised he had not heard of HARRY T. MOORE until after
MOOREfs death and never heard MOQRE discussed at any time; hor did he ever
hear of house plans being displayed anywhere in the area. He said that
should he come upon any information regarding instant case he would ad-
vise Bureau Agents ab once.
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. The following investigation was conducted by Special Agent JAMES
B. HAFLEY on March 11, 1952

. ) b6
BASIS: TInformation received that MCORE corresponded . b7C
With Governor FULIER WARREN regarding registration of 7D

negro voters in Florida.

wek

Confidential Informats T-3, of known reliabilitys| _ ]
| HARRY T. MOORE and Governor FULLER WARREN of Florida,
[that MCORE had communicated with the governor on numerous

occasions regarding the registration of negroes in the State of Florida.

He stated that to his knowledge the govermor had never had-any investigation
conducted regarding MOORE in Madison County, at Mims or elsewhere in the
state. .

It March, 1950 MOORE wrote to Governor WARREN regarding the regis—
tration of negro voters in Madison County and elsewhere in Florida where
MOORE elgimed intimidabion was still very strong and asked the governor to
use whatever Force and steps were necessary to meke sure that negroes in
Vadison County and othertbough countiesiwere able to register and vote in
the primaries thab year. According to T=3] |

- 112 -
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The following investigation was conducted by Special Agent H.
WAYNE SWINNEY on March 21, 1952, at Eustis, Florida.

. BASTS: | | b7C
interviewsd for information he might have reiative
victin MOORE and insbant bembing.

ey

Fustis Vocational School; advised he could
furnish no jnformation relative the activities of MOORE or the reason for
insbant bombing. He stated he had only met MOORE on one occasion, that
being over a year ago and he knew nothing concerning MOORE®'s personal
life and activities.

He suggested interview with |o. 1ocal teacher at the
Eustis Vocatbional School, who, according td | wes head of the
NAACP at Fustis and might possibly have informatica of interest.

| |sta.ted he had no information relative MOORE®s recent
activities and did not believe MOORE had been in Lake County in the past
year, He stabed he could give no reason for instant bombing and both
he andl_____ ]advised that shotild any information come to their attention
relative instant case they would immediately advise the Miami Office.
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The following investigation was conducted by Special Agents ROBERT
T, NISCHWITZ andl_ on March 29, 1952, at Orlando, Florida.

BASIS: JOE N. COX reinterviewed for information in
his possession regarding Klan membership of the
Association of Georgia Klans inasmuch as he was

reportedly secrebary as recently as one year ago
and a present member.

#HRE

JOE N. COX, Medlock Tractor Company, on reinterview advised that
he had left the Association of Georgia Klans two years ago and then joined
the Southern Knights of the Ku Klux Klan. He stated he could not name any
of theé members of either Klan organization because of his oath as a Klans-
man. He stated he did not have any records of the Klan and had no records
since five years ago. When the Florida Klan transferred to the Georgia
Klans the records were déestroyed. He continually relied on his ocath to
the Klan and would not name any of its members and advised that he has not
been affiliated with or active in the Southern Knights for the past three
months. He did not know HARRY T. MOORE and never heard of him until his
death. He staed he had never seen any house plans nor heard any plans dis-
cussed relative rides or floggings.

Tt will be noted that during the course of the interview COX re-
peatedly professed great willingness to assist in any way possible in instant
investigation, although he constantly maintained his Jmmunity to furnishing
information about the Klan based on his Klan oath.

COX continually asked if the evidence collected by the FBI would
hold up in court. He attributed his inquisitiveness regarding the evidence
to human nature and emphatically denied this was a point of discussion ab
any Klan meeting. ,

In commection with this individual it will be noted he commitbed
suicide on Sunday, March 30, 1952, for reasons unknown. Chief of Police
CART, BUCHANAN of Winter Park, Flordida, advised COX did not leave a suicide
note and his family is unable to offer any explanation for his action. At
the kime of interview COX ‘displayed no suicidal tendencies whatsoever and
appeared to be in good spirits as well as cooperative with the exception
of maintaining his immmity because of his oath.

- 11k -
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The following investigation was conducted by Special Agents|:|
and ROBERT T. NISCHWI'Z on March 28, 1952, at Mims, Florida.

: b6
BASIS:; Pho igg?.‘&'Dh‘j of] | and othsrs b7C
0

exhibited |
|

for possible identification of men who inquired at
Mims regarding MOOREls residence on May 17, 1951.

KISILIS

A large group of photographs, including those of| |

[ ] of the new Mims truck stop, wére-displayed to the the above ramed
individuals. This group’included photographs of the following:

| . ApTS JERNIGAN

TITIMAN HOLLEY BELVIN [ |

JAMES B. JOHNSON, ,

EARL, J. BROOKLYN "STMON SMITH MANNING

b6
bicC

ROY_GUDGER =

RAYMOND G. HOWBLL

L

A
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None of the persons to whom the above listed photographs were
exhibited was able to effect idenbification from any of these photographs
as to the individual or individuals who came inquiring as to MCORE on
May 17, 1951, at the Mims Confechtionery Store.

| |again selected the photograph of EARL, BROOKLYN
as one of the individuals who resembled the shorter of the two men who
appearsd at the Mims Confectionery Store on the evening of May 17, 1951.
He stabed that BROOKLYN resembled the shorter of the two men as he is
the same build but he can not positively state BRCOKLIN is identical
with the shorter man nor would he be willing to so testify under oath.

A1l of these people recognized the photograph ofl - |
and all stated that they have had an opportunity to observe | | person~
ally since they wiwe last interviewed. A1l stated he was not _either of the

o men who appeared in the store the night of Ma;f 17, 19514 |

at this time stated he recalls that he has see on one or two occasions
at the Mims Confectionery Store and because of this he is very confident
is not one of the two men who appeared and inquired as to the where-
aboubs of MOORE. He stated in this regard to the best of his recollection
was once &b %he store after May 17, 1951; at which time the two as
yet unidentified individuals were inquiring regarding MOORE. In this con-
nection is is noted also that | have also advised they
recalJJ iappeared at the store on one occasion at which time he brought
with him a colored employee of his truck stop. According to the|_—Lug_|
the purpose ofﬁtrip to the Mims Confectionery Store was to purchase
a pair of work trousers for the colored employee. The ted that both
recall this incident very clearly and pointed out that is not identical
with either of the two men who inquired as to the whereabouts of MCORE.

PENDING
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Confidential Informant T-l is

whose identity is kriown

to the Bureau.

T-2 is who has requested that hereafter

his identity be kept confidential.

7.3 ig

whose identity should

be kept confidential.

LEADS
NORFOLK_OFFICE
a7l | vIRGTNIA

Will inberview

[ In accordance with the Iead set out

in Miami letter to the Director dabted April 5, 1952.

MIAMI OFFICE

AT APOPKA, FLORIDA

Will attempt to identify the terrorist incident whereby WILLARD

SMITH®s car was used on a ride, his license number having been obtained by

someone, and

information furnished by|

AT OAKTAND, FLORTDA

also involved; accorting to

Will corrba.c*bl |negro » relative of WILLIE SON

IJ&Q_HMQJQT was reportedly killed by Klansmen February 20, 1949

for |wWinter Garden, allegedly knows the full de-

tails of the death of VINSON.
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Will consider the advisability of inberviewing ROBERT MELTON con--
cerning terrorist activities in which he has been involved in the past.
MELTON is reportedly invalided with a serious heart condition. be
b7C
AT OCOEE, FLORTDA

Will interview MOSE BRYANT, formerdy mayor and town marshal, to
obtain information regarding terrorist activities in the areas It shokld be
noted he was on the Klokann Committee of the Winter Garden Klan and a behind-
the-scenes man in terrorist activities according to WILLARD SMITH.

Will interview —=—-- who operated a grocery next to the
Post Office and was reported to be a vicious individual, probably engaged
in the Clarcona terrorist incident.

-

AT ORLANDO, FLORTDA

Will interview CARL GREENHALGH, block mason, presently or previousl;
employed as a civilian at the Orlando Air Base, concernming his participation
in terrorist activities. .

Will interview CLARENCE LONGLEY, who operates a restaurant on

.Bumby and South, concerning terrorlst activities in which he engaged as a
Klansman.

Will inte’rviewlZl of the Florida Sanitarium regarding his’
records of hospitalization or treatment of EARL BROOKI,YH and TILLMAN BELVIN.

Will develop the terrorlst 1nc1dent wherein one LUCAS was taken

on a ride bv the wrecking crew ROOKTYN,[ ] BOB MELTON,
0, C. JOHNSON and :

Will interview | lviho is alleged to know th
family and their associates and was formerly an informant of Sheriff
of Orange County.

AT WINTER GARDEN, FLORIDA

Will interview | |[vho owns a grocery on Main Strect

who might be able to furmsh 1ni‘oma'blon regarding terrorist activities
in the area.
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Will develop the terrorist incident reported va |of
& man and woman taken on a ride by BROOKLYN, and possibly

WILLARD SMITH or

Will interview] | for any records he may have of
hospitalization or treatment of BELVIN or BROOKIYN.

Will interview BILL BARDEN, truck driver for Patrick Packing
House, concerning his participation in terrorist activities, noting he al-
legedly has not been in the Klan since 1948.

Will develop the terrorigt incident of a neishbor of| |
being taken on a ride by BROOKLYN, and either

| | or WILIARD SMITH.

Will develop the terrorist ineident of a negro man taken from the
ice plant by CARL GREENHALGH, CLARENCE LONGLEY, and possibly

one other man.

Will develop the incidernt of a vwhite man, possibly named

IJNLQ_uas_mwked up off dhe main street of Winter Garden, the finger men being

and B

L BARDEN, and taken on a rdde by J. B. JOHNSON,| |

and |

REFERENCE:

for allegedly| |

Report of SAI |Miami, 3-24~52
Numerous telephone calls from the Bureau to Miami and
mmerous teletypes and lebters between Miami and the
Bureau as well as Miami and auxiliary offices.
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